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AZ ÖNKORMÁNYZAT KÖZSZOLGÁLATI LAPJA

XXII. évfolyam, 6. szám 2008. június

Több évtizede, hogy június els vasárnapján a
pedagógusokat köszöntjük. Köszönik áldozatos
munkájukat a szül k, a diákok, a fenntartók.
A tanítási év végéhez közeledve a pedagógus
társadalom is számvetést végez. Sikerült-e olyan
gyerekeket elbocsátani az iskolapadokból, akik
kés bb is megállják helyüket és hasznos tagjai
lehetnek a társadalomnak. A társadalomnak az lesz
a feladata az elkövetkez években, hogy biztosítsa,
hogy ez a hivatás egyre megbecsültebb és
kiszámíthatóbb legyen. Egyre kevesebb pedagó-
gusnak kelljen elhagyni ezt a pályát.
A szerkeszt ség ebben a reményben köszönti
Balmazújváros pedagógusait e jeles nap alkalmá-
ból.
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A pedagógus nap apropóján is, de méginkább több
évtizedes pedagógusi pályájának befejezéseként
beszélgettem Kenéz Ferencné igazgatóasszonnyal.

1971-ben végeztünk férjemmel együtt a Nyíregyházi
Tanárképz F iskolán. Ebben az id ben még sok
képesítés nélküli pedagógust alkalmaztak az
iskolákban. Különösen a matematika szakos taná
rokból volt hiány. Mivel a férjem is és én is mate
matika-kémia-m szaki, ill. matematika-fizika
szakosok vagyunk, mindkett nkre szükség volt az
akkor még Daru-telepi Általános Iskolában. Ez az
iskola volt az els munkahelyünk.

Az iskola akkori igazgatója Erdei József keresett
meg bennünket a f iskola Tanulmányi Osztályának
javaslatára. Eljöttünk, megnéztük az iskolát,
találkoztunk a kollégákkal - akik kedvesen fogadtak
bennünket - s úgy döntöttünk, hogy elfogadjuk az
állásajánlatot. A mindennapi közös munka során
szoros baráti kapcsolatok alakultak közöttünk, s így
végleg itt maradtunk.

Az tény, hogy többnyire azok a fiatalok jelentkeznek
fels fokú pedagógusképz intézményekbe, akiket
máshová nem vettek fel, vagy gyenge eredményt
értek el a középiskolában. Több éve hirdetek fizika
szakos álláshelyet, nincs jelentkez . A reál
érdekl dés fiatalok inkább a m szaki vagy
közgazdasági pályát célozzák meg. A társadalmi
megbecsültséget ez mindenképpen jelzi.

Amikor az iskola olyasmit kínál, amir l a gyerek
nem is tudja, hogy szüksége van rá, akkor a gyerek
gyakran ellenáll a törekvéseinknek. Ezekben a
konfliktushelyzetekben nincs más reményünk csak a
személyes kapcsolat.
A tanár-diák kapcsolat alapja a kölcsönös tisztelet,
szeretet. A nevel is ebbe kapaszkodhat, csak így
marad lehet sége az ismeretek átadására úgy, hogy
az ne legyen ny g sem a gyermeknek, sem a
tanárnak.
Az iskolákban a pedagógus közösségeknek nagyobb
hangsúlyt kell fektetni a nevelési feladatokra. Fel kell
vállalni a lelki gondozás, a biztonság, az önbizalom
és önbecsülés, az árnyalt sokszín emberi kap
csolatok megteremtésének feladatát. Nagyon
fontosnak ítélem, hogy legyen minden iskolában
pszichológus szakember.

Az 1985-ös oktatási törvényt követ en változások
történtek az iskolában. A tantestületben megvolt az
igény az önképzésre, megújulásra, innovatív
munkára. Az iskolánk élt a szabadság adta
lehet séggel, s 1991-t l az Értékközvetít és
képességfejleszt alternatív program bevezetése
mellett döntött a szül k egyetértésével. Olyan iskolát
akartunk, ahol az értékválasztás és közvetítés nem
hangzatos szavakban, hanem a valóságban is
m ködik. A képességfejlesztés a gyermek szemé
lyiségének megismerésére alapozódik, a képes
ségbeli különböz séget nem mint akadályozó
tényez t kezeli, hanem a munka feladatát és
ütemezését határozza meg. Ma már azt mondhatjuk,
hogy jól döntöttünk, amikor a min ség-elv
megvalósítása érdekében erkölcsi-szakmai elkö
telezettséggel vállaltuk a Dr. Zsolnai József az MTA
doktor professzor emeritus az ÉKP programgazdája
által kidolgozott alternatív programot. A tanár úr
személyes példájával megtanított arra, hogy a
pedagógusi létforma felvállalása mindig komoly
kötelezettséggel jár. A három legfontosabb dolog,
melyre mindig oda kell figyelni, ha pedagógiáról
beszélünk: a gyermek, a pedagógus és az iskola.
Hogyan értük el, hogy vonzóvá tudtuk tenni
iskolánkat a szül k és gyermekek számára?
Megkezd dött egy innovatív tevékenység a
pedagógusok körében

Elmesélné nekünk hogyan kezdte pedagógiai
pályáját?

Hogyan került Balmazújvárosra? Miért határozott
úgy, hogy városunkat választja?

Ön szerint van-e tekintélye, társadalmi meg

becsültsége a mai pedagógusoknak?

Az utóbbi id ben sok visszás esetr l hallottunk,
mint pl. tanárok elleni atrocitás. Ön szerint milyen
lehet ség van a pedagógus kezében a fegyelme-
zésre?

Az Ön által vezetett intézmény sok sikert ért el,
nemcsak a sz kebb környezetben, hanem országos
megmérettetésben is. Minek köszönhették ezeket a
sikereket?
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- szakmai programok szervezése régiós szinten
- bemutató foglalkozások (szül k, a város és a

megye pedagógusainak részvételével)
- pályázatok készítése (tantervi, taneszköz

megújító)

õ

Kellõ akarat és szándék kell ahhoz, hogy ne
alvó településként, hanem valódi közösség-
ként éljünk. Áprilisi számunkban arról
tájékoztattam Önöket, hogy a képviselõ-tes-
tület létrehozta 100%-os önkormányzati
tulajdonú mezõgazdasági kft-jét, Halomalja
néven. Nos, a tervek valóra váltak, s megkez-
dõdött az igazi munka. Tudósításomat elõ-
segítette, hogy Móricz Ferenc, a kft kineve-
zett vezetõje, bemutatta nekem azt a 17 hektá-
ros területet, amelyen gazdálkodik a város.
A terület bõvülését (15,59 ha) plusz 1 hektár
vásárlásával oldották meg, így most már
egybefüggõ földterületen folyhat a termelés.
Kérdéseim a dolgozók létszámára, a mun-
kafolyamatokra, a beruházásokra vonatkoz-
tak, melyekbõl most egy rövid ismertetõt
jegyzek le. Az élmény, melyet megtapasz-
talhattam, - szépen gondozott palántasorok,
az új permetezõ látványa munkaközben, a
kihelyezett „iroda és pihenõhely”, az öntözõ-
rendszer, a palántacsepegtetõk kiépítettsége,
mind - azt bizonyítják számomra, hogy az
elmúlt három hónapban valóban komoly
munka folyt. Mára már a cég hivatalos
bejegyzése, az engedélyek és egyéb iratok
beszerzése megtörtént, az-az kimondhatjuk,
hogy rendben mennek a dolgok.

A kft 10 millió forint tõkével kezdte meg
mûködését, melybõl sikerült megvásárolni
egy 85 lóerõs erõgépet Pronar traktort, egy
szántóföldi permetezõt 15m-es kerettel, egy
pótkocsit, egy „lakóbódét”, amely a tisz-
tálkodásra, pihenésre és az „irodai” feladatok
ellátására egyaránt alkalmas. Sikerült kié-
píteni az öntözõrendszert mind a 17 hektáron,
rendelkeznek a Keleti fõcsatornából víz-
kiviteli lehetõséggel, a megfelelõ engedé-
lyekkel egyetemben.
A Halomalja kft korrekt kapcsolatot tudott
kiépíteni a Nyír Chem kft -vel, a KITE de-
recskei kertészeti telepével, melynek kö-
szönhetõen a palántázás, még ha egy kicsit
késve is, de megtörténhetett. A paprika, para-
dicsom és uborka mellett, 10 fm cukkini és
kaliforniai paprika is beültetésre került, s
mindenki örömére a palánták gyökeret
váltottak, virágoznak. Reményeink szerint,
ha az idõjárás kegyes lesz hozzánk, mire
Önök ezt a cikket olvassák, az uborkát már
lehet szedni.

Megkezdte mûködésétMegkezdte mûködését

a HALOMALJA Kft.a HALOMALJA Kft.

folytatás a 4. oldalon
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
A pihenés és szórakozás közben sem szabad elfelejteni, hogy a bûnözõk nem
pihennek, ezért a gondtalan és balesetmentes nyaralás, pihenés érdekében
érdemes megfogadni az alábbi tanácsokat:

- Anyári meleg hónapokban sokszor fáradtabb, kimerültebb az ember.
Kérem a közlekedésük során vegyék figyelembe a pillanatnyi egészségi
állapotukat, közérzetüket!

- Ittasan Ne közlekedjenek jármûvel, még KERÉKPÁRRALsem!
se legyen szem

elõtt, pl. az ülésen!
szabályait!
tárgyhoz

lakatolják!

vigyázzanak a
strandokon, egy pillanatra se hagyják õrizetlenül, õrzésüket ne bízzák
Idegenekre!

Különösen nyáron jellemzõ, hogy a lakásokban a kamra, kazánház,
fürdõszoba ablakok nyitva maradnak. Az elkövetõk kifigyelve ezeket a
helyeket, a nyitott ablakokon hatoltak be a lakásokba, jelentõs anyagi
károkat okozva. Ha tehetik a lakásból történõ távozáskor csukják be az
ablakokat.

A nyári hónapokban gyakran tartózkodunk a lakásunktól távolabb esõ
kertben, hátsó udvaron. Hajlamosak vagyunk hosszabb ideig szellõztetni
lakásunkat. Az ilyen helyzeteket is könnyen kihasználják a besurranók, akik
belopózva apróbb értéktárgyakat, készpénzt, pénztárcát tulajdoníthatnak el.

Kérjük Önöket, hogy az ilyen esetek elkerülése érdekében is - míg a kertben
munkálkodnak - zárják be a lakásuk ajtaját, a kulcsot tartsák maguknál.
Azoknak a helyiségeknek az ablakát, melyeket nem tudnak szemmel tartani
csukják be, így nem adnak lehetõséget a besurranóknak.

A nyugodt nyaralás érdekében, amennyiben lakásuk riasztó berendezéssel
nincs felszerelve, gondoskodjanak annak õrzésérõl! Kérjenek meg egy
megbízható személyt, hogy arra az idõre, míg Önök távol vannak, költözzön
be a lakásukba, így megelõzhetõ egy esetleges betörés, illetve éljenek a
rendõrség által felkínált nyaralókártya rendszer lehetõségével.

Kérjük a lakosságot, amennyiben bármilyen gyanús cselekményt észlelnek

jelezzék Balmazújvárosi Rendõrkapitányság felé, a
segélyhívón, vagy a 370-013 telefonszámon. A bejelentést bizalmasan
kezeljük!

- Ne hajtsanak túl gyorsan az utakon, tartsák be a megengedett
sebességhatárt!

- Értékeiket Ne hagyják szabadon, még lezárt gépjármûben

- Gyalog, és kerékpárral közlekedve is tartsák be a közlekedés
- Kerékpárjaikat minden esetben zárják le, lehetõleg rögzített

- Természetes vizeken, csak a fürdésre kijelölt helyeket használják!
- Hidakról, zsilipekrõl, egyéb mûtárgyakról ne ugorjanak vízbe!
- Felhevült testtel ne ugorjanak a vízbe!
- Értékeikre pénz, mobiltelefon, iratok, stb. fokozottan

Ne feledjék! A szúnyogháló nem nyújt védelmet a betöréssel szemben!

107, 112,

TISZTELT LAKOSSÁG!

a Balmazújvárosi Rendõrkapitányság

A HBM.-i Vállalkozásfejlesztési Alapítvány az alábbi lehetõségeket
szeretné Önöknek ajánlani fejlesztési céljaik megvalósításához:
- beruházási cél esetén , amennyiben a tervezett hitelfelvétel összege max.

6.000.000.-Ft, a hitel kamata a futamidõ lejártáig évi 6%, tehát fix
kamatozású.

- forgóeszköz hitel esetén szintén lehetõség van a 6%-os fix kamatozásra, a
futamidõ max. 12 hónap, azonban nem szükséges önerõ felmutatása.
Ahitelösszegeket a kölcsönszerzõdés megkötését követõen egy összegben
utaljuk át a hiteligénylõ bankszámlájára, s felhasználását nem kell
számlával igazolni, azonban a tervezett beruházás megvalósulását utólag
ellenõrizzük.

Lehetõség van most már nagyobb volumenû beruházások megvalósításához
is nálunk hitelt igénybe venni, ugyanis a „Kisvállalkozói Hitelprogram”
keretében max. 50 milliós hitelösszeg áll a vállalkozások rendelkezésére.
Ezt viszont már nem csak mikro, hanem kisvállalkozások is igényelhetik.
/10 feletti alkalmazotti létszám esetén is/

Továbbá új szolgáltatásunk: tulajdoni lapok elektronikus úton történõ
lehívása pályázatokhoz vagy magáncélra egyaránt- kedvezményes áron.

Kérjük, amennyiben további információra van szükségük, keresse
Alapítványunk Központját
52/500-330 vagy kirendeltségünket az 52/570-685-ös telefonszámon.

Vállalkozók figyelmébe!

Vántus Viktor - HBM VFA ügyvezetõ

• A képviselõ-testület a 2008/2009-es tanévben indítható csoportok számát a
következõk szerint határozta meg:

Egyesített Óvoda és Bölcsõde Intézmény:
7 x 25fõ (elsõként indítandó csoportok)
23 csoport összesen

Bocskai István és Kalmár Zoltán Egyesített Általános Iskola:
5 x 26fõ (elsõ évfolyamos osztályok)
5 elsõ évfolyamon indítható napközis csoport
38 iskolai osztály összesen
21 napközis csoport összesen

Nyitnikék Óvoda:
1 x 25fõ (Balmazújvároson elsõként indítandó csoport)
1 x 25fõ (Hortobágyi tagintézmény)

Központi és Petõfi Sándor Kistérségi Általános Iskola és Kollégium:
3 x 26fõ (elsõ évfolyamos Balmazújvároson)
1 x 26fõ (elsõ évfolyamos Hortobágyon)
4 elsõ évfolyamon indítható napközis csoport
25 iskolai osztály Balmazújvároson összesen
8 iskolai osztály Hortobágyon összesen
17 napközis csoport Balmazújvároson
1 összevont napközis csoport Hortobágyon

• ABöszörményi úti ipari területek ivóvíz- és csatorna közmûellátás bõvítését
támogatja a képviselõ-testület.Aberuházáshoz bruttó 5.652.838Ft-ot biztosít.

• A városi strandfürdõ látványmedencéjének és termálmedencéjének burkolat
felújítására 14.968.041Ft+Áfa összeget biztosított a képviselõ-testület.

• A Hortobágyi úti iskola és óvoda elõtti parkoló és vízelvezetés kialakítására
1.100.000 Ft+Áfa összeget biztosított a város képviselõ-testülete.

• Adamóczki Béla nyugalmazott zeneiskola igazgató, városunk díszpolgára
„Történelmi énekeink és dalaink” címmel kiadásra kerülõ CD és
kottaanyagához 200.000 Ft támogatást nyújt a város.

• „Hortobágy” Nonprofit Kft. alakult 2008. májusában, ahová tagként belépett a
Város Önkormányzata is. Egy csoportként, közös tulajdonú üzletrésszel
fogják az elfogadott fejlesztési programokat kidolgozni: Balmazújváros Város
Önkormányzata, Újszentmargita Önkormányzata, a Balmazújvárosi
Városgazdálkodási Kht., és a Német Kisebbségi Önkormányzat. (reméljük,
LEADER csoportként fogja a minisztérium elfogadni, illetve minõsíteni a
Kft.–t.) Ezen közösségeket dr. Tiba István polgármester képviseli a kft-ben. A
következõ számunkban a többi civil, illetve vállalkozói közösséget soroljuk
fel, illetve már tudósítani tudunk a pályáztatáson sikerrel járó, azaz kinevezett -
Hortobágy Kft. - ügyvezetõjérõl is.

• 5 évre kinevezték a Balmazenergia Kft. ügyvezetõjének RáczAttilát.
• A Veres Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Szakképzõ intézmény-

vezetõje, Szûcsné Faludy Edit lemondott igazgatói megbízatásáról. Az
Önkormányzat elfogadta indokait, a további elképzeléseihez jó egészséget
kíván. Az igazgatói pályázatot a jogszabályi követelményeknek megfelelõen a
testület kiírta.

• A Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 2008. évi üzleti tervét
módosították a vizitdíj eltörlésérõl szóló törvényt követõen. Mivel a
szakrendeléseken sem kell fizetni, ezért a kb. 8 millió forint bevétel kiesés
miatt kellett az üzleti tervet módosítani.

• A Veres Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Szakképzõ részére nyújtott
szakképzési hozzájárulást, a fenntartó jóváhagyásával az intézmény,
fejlesztési célokra fordítja. Ezen eszközök a következõk: 1 db szalagfû-rész,
2 db asztali fúrógép + satu, 1 db szalag-csiszológép, tankonyhai eszközök
beszerzése, számítógépek.

• Az Ügyrendi és Jogi Bizottság tagjává választották Kiss Mariann,
balmazújvárosi lakost.

2008. augusztus 20-án a balmazújvárosi Kisebbségi Önkormányzat újra
megrendezi ROMA –napját. Megkérnek minden jó szándékú támogatót,
hogy pénzbeli adománnyal, vagy a vendéglátáshoz szükséges alap-
anyaggal segítsék a rendezvényt. A Roma-napot koordinálja Eszenyi
József elnök, aki várja a szponzorok, segítõk jelentkezését.

Köszönettel: a Cigány Kisebbségi Önkormányzat vezetõsége

F E L H Í V Á S O K
Balmazújváros Város Önkormányzata a 2008-as évben is meghirdeti a
„Tiszta udvar –rendes ház” mozgalmat. Jelentkezni /kertes ház,
társasház/ július 31-ig lehet, a város honlapjáról letölthetõ, illetve a
polgármesteri hivatal portáján található adatlappal.

Díjátadás: 2008. augusztus 16-án, a Város Napján
Kategóriánként a kitüntetõ plakett mellett 40 -30 -20. 000Ft pénzju-
talmat ítél meg a testület.

város képviselõ-testülete



3BalmazújvárosBalmazújváros 2008. j niusú Közügy

A polgári esküvõ (rövid összefoglaló)

A magyar törvények szerint kizárólag az anyakönyvvezetõ elõtt kimondott
igen az érvényes, azaz kizárólag a polgári házasságkötést ismerik el
hivatalosan a hatóságok. A Magyar Köztársaság védi a házasság és a család
intézményét.
A házasság fogalmi meghatározása: a házasság egy egyenjogú férfi és nõ
önkéntes elhatározásán alapuló szövetség, amely jogokat és kötelességeket
keletkeztet.

Akinek a szükséges belátási képessége megvan a házasság jelentõségének és
a nyilatkozata jogi következményeinek felismeréséhez. A fentiek alapján a
18. életévüket betöltött, jogi értelemben cselekvõképes állampolgárok
köthetnek házasságot. A 16-18 év közötti fiatalok házasságkötéséhez
gyámhatósági engedély szükséges. Ha kiskorú köt házasságot, nagykorúvá
válik.

16 év alatti állampolgár - a hatályos törvényi szabályozás alapján- házasságot
nem köthet. Érvénytelen a házasság, ha a házasulók valamelyikének a
korábbi házassága fennáll, ha egyenes ági rokonok házasodnak, ha testvérek
házasodnak, ha testvér testvére vér szerinti leszármazójával köt házasságot,
ha a házastárs volt házastársa egyenes ági rokonával köt házasságot, ha az
örökbefogadó az örökbefogadottal köt házasságot. Hol köthetõ meg a
házasság?
Nem kötelezõ a lakóhely szerint illetékes polgármesteri hivatalban
bejelenteni, de csak ott lehet házasodni, ahová elõzetesen bejelentkeztek.
A házasságkötést megelõzõ eljárás: a bejelentkezésnek az a célja, hogy az
anyakönyvvezetõ a házasulandók nyilatkozatainak segítségével
megállapítsa, hogy a tervezett házasságkötésnek nincs törvényes akadálya,
és megvannak a törvényes elõfeltételek.

Legfeljebb hat hónappal, de legalább harminc nappal a tervezett esküvõ elõtt
kell együtt megjelenni a polgármesteri hivatalban. A házasságkötés
idõpontjaként leghamarabb a bejelentéstõl számított 31 napot lehet
megjelölni. Indokolt esetben egy, az anyakönyvvezetõnél hivatalosan
benyújtott kérelem alapján a jegyzõ felmentést adhat a minimális várakozási
idõ alól. Az idõpontot a házasulók kívánságának figyelembe vételével tûzi ki
az anyakönyvvezetõ. Általában szombati napra, de ettõl eltérõ idõpontban is
köthetõ házasság. A házasságkötési szándék bejelentésérõl az anyakönyv-
vezetõ jegyzõkönyvet állít ki.

• születési anyakönyvi kivonat,
• érvényes személyazonosító okmány és amennyiben van a lakcímet igazoló

hatósági bizonyítvány (lakcímkártya),
• elváltaknak be kell mutatni a jogerõs válóperi ítéletet, illetõleg a záradékolt

házassági anyakönyvi kivonatot,
• özvegyeknek be kell mutatni az elhunyt társ halotti anyakönyvi kivonatát,

vagy a záradékolt házassági anyakönyvi kivonatot.

Ahhoz, hogy a házasságkötés érvényes legyen szükséges két tanú jelenléte.
Házassági tanú lehet minden nagykorú és cselekvõképes személy, melyrõl a
házasulók gondoskodnak. Mindenki lehet tanú, aki nagykorú és
cselekvõképes, azaz megvan az ügyei viteléhez szükséges belátási
képessége, nem helyezték gondnokság alá. Tanú lehet a házasuló rokona,
vagy más hozzátartozója is.Az eljárásban személyi adataikat igazolni kell.

E rövid összefoglalást egy kedves idézettel zárjuk:

Ki köthet házasságot?

Ki nem köthet házasságot?

Amit a bejelentéshez feltétlenül magával kell hoznia a házasulandóknak:

Aházassági tanú:

„Soha ne tekints a szeretetre úgy, mint ami magától adott. Ápolj magadban
mély tiszteletet az iránt, akit szeretsz, és hálát, hogy jelen van az életedben.
Próbáld kifejezni ezt az érzést minden lehetséges módon.”

(Stephanie Dowrick)

E havi számunkban útjára indítunk egy cikk-sorozatot, melyben a különbözõ hatósági ügyintézéssel kapcsolatos információkkal ismerkedhetnek meg.
Ágazatonként, csoportonkénti megbontásban felhívjuk a figyelmet az eljárás rendjére, a kérelmek benyújtása kapcsán kötelezõ teendõkre. Szeretnénk ezen
információkkal tovább erõsíteni a Polgármesteri Hivatal szolgáltatás jellegét, megkönnyíteni a lakosság ügyintézését.
Balmazújváros Város Önkormányzatának hivatalos honlapján (www.balmazujvaros.hu) megjelennek a Polgármesteri Hivatal egyes osztályain folyó
ügyintézéssel kapcsolatos információk is. Ezek a nyitólap bal oldalán található menüpontok közül az Önkormányzat ponton belül, Ügyintézés címszó alatt
lesznek elérhetõk. Jelenleg a Szociális Osztályra vonatkozó adatokat (ügytípusok, ajtószámok, ügyintézõk stb.) találják meg, de folyamatosan újabb
dokumentumok kerülnek fel, s rövidesen kialakítjuk azt a minden osztályt felölelõ információs tudásbázist, amely reményeink szerint segítséget jelent
majd a hatékonyabb ügyintézésben, illetve az információáramlásban.

Csiha Gábor - osztályvezetõ

KÖZÜGY 2008.

A Balmazújvárosi Víziközmû Társulás küldöttgyûlése 2006. december 28-án az elszámolási eljárás
megindításáról döntött, melynek lefolytatása befejezõdött. A társulás 2008. január 24-ei dátummal a záró
mérlegét elfogadta.

Az önkormányzat átvállalta a társulás által felvett hitelt, ami 1.506.186 000 Ft, továbbá 5.118.886 Ft nem
rendezett tartozást.Atartozás túlnyomó része a ki nem fizetett tiszteletdíj és járulékai.

Gál István a Balmazújvárosi Víziközmû Társulattól összesen 3.681.000 Ft tiszteletdíjat vett fel. 2006. szeptember
30-án a 2004. július 1 - 2006. szeptember 30-ig terjedõ idõszakra visszamenõleg, ezt követõen havonta (90 e Ft-ot)
2007. november hóig.

AVíziközmû Társulástól átvett hitel visszafizetése 2013. januárjában esedékes, ennek forrása részben a lakosság
által fizetett LTP számlákon összegyûlt tõke és kamat, illetve az önkormányzat által óvadéki betétként elhelyezett
összeg. 2007. évtõl az önkormányzatnak évente 130 millió Ft-ot kell az óvadéki betétszámlán elhelyezni, emellett
a fizetendõ kamat tartozás évente várhatóan 40 milló Ft. Az állami számvevõszék szabálytalannak ítélte meg a
lakosok részére fizetett LTPhozzájárulást, emiatt szükséges az óvadékképzés.

A Balmazújvárosi Víziközmû Társulatnak a kényszertagoktól 2006. év végéig be kellett volna szedni az
érdekeltségi hozzájárulást, ami nem történt meg teljes mértékben. Az átadó mérleg szerint a kintlévõségek
összege 17.591.478 Ft. A vállalkozásoktól szintén nem került beszedésre az elõirányzott összeg, ami 535.000 Ft.
Ezen tartozások beszedése az önkormányzat feladata lesz.

Ez év márciusában az eszközök, a nyilvántartások, a számítógépes program átadásra került a Polgármesteri
Hivatal Pénzügyi Osztálya részére.

- Lakáselõtakarékossági szerzõdéssel rendelkezõ ügyfelek (Ltp.)

Pl: egyenleg egyeztetés, lakás takarékpénztári kötelezettség egy összegben történõ kifizetése, szerzõdés
átruházási kérelem, stb.

OTP. Bank Nyrt. Balmazújváros, Debreceni u. 2. Tel: 580-525
- a polgármesteri hivatal értesítõt küldött a hátralék összegérõl, melyet

kérünk maradéktalanul megfizetni, ellenkezõ esetben a kintlevõség átadásra kerül a hivatal adócsoportjához
behajtásra.

Polgármesteri Hivatal I. emelet 10. szoba Tel: 580-102/16-os mellék

Atovábbiakban az ügyintézés az alábbi helyeken történik, témától függõen:
a helyi OTP.Bank Nyrt-nél intézhetik az

Ltp-vel kapcsolatos problémákat.

Ügyintézés helye:
Akényszertagok hátralékosainak

Ügyintézés helye:

Ezúton szeretnénk mindenkit
értesíteni, hogy 2008

júniusában
Balmazújvárosban

megkezdõdik a 45-65 év közötti
hölgyek mammográfiás

emlõszûrõ vizsgálatra hívása.

háziorvosánál
52/536-865
Kenézy Emlõ Centrumnál

A vizsgálat INGYENES, minden
érintett személy, névre szóló

meghívót kap a szûrés helyének
és idõpontjának megjelölésével.

Kérjük, figyelje a meghívólevél
további információit!

Amennyiben kérdése van, kérjük
érdeklõdjön , vagy
a -ös telefonszámon a

.

ÁNTSZ Balmazújvárosi,
Derecske-Létavértesi,

Hajdúhadházi Kistérségi Intézete

(4026 Debrecen, Bethlen u. 11-17. I/13.)

FELHÍVÁS!TÁJÉKOZTATÓ a megszûnõ víziközmû társulásrólTÁJÉKOZTATÓ a megszûnõ víziközmû társulásról
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A Casablanca szórakozóhely f tér felé es részén van egy lépcs s beton
monstrum. Nem tudom ki-és milyen célból tervezte oda, merthogy esztétikailag
ronda, rendeltetése pedig ahogy elnézem nincs. Se fel, se le ott nem közlekedik
senki. Viszont a forgalmat akadályozza. Közvetlen közelében van egyik oldalon a
bicikli út, a másik oldalon a gyalogos közlekedés. F leg a bicikli úti rész
rendkívül balesetveszélyes. Ugyanis nagyon lent van a beton széle. Egy feln tt
gyalogos nem fér el alatta, nem is szólva a biciklivel közleked kr l. Csak azon
csodálkozom, hogy eddig még valakinek nem loccsantotta szét a fejét. Miután
semmi gyakorlati haszna nincs ennek a valaminek - legfeljebb hulladékot
dobálnak be - én javasolnám mind esztétikai okokból, mind pedig a
biztonságosabb közlekedés okából, bontsák le. (Ha statikailag lehetséges és
megengedett).
A kutya sem fogja hiányolni. Ha meg tervben volt (van) lebontása annál jobb.
Csak minél el bb!

õ õ õ

õ
õ

õ õ

õ
Burai István

Ha nincs rendeltetése minek van?

Május 5-én a város és a kft. vezetése fórumon tájékoztatta azokat a lakosokat, akik
dolgozni kívántak ebben a munkaprogramban. Az eltelt két hónap a talaj - elõké-
szítéssel, a palántázással, a munkacsoportok kialakításával telt.
Nagyon sokan segítettek, akár munkagépeik kölcsönzésével, akár a fog-
lalkoztatási feltételek legelõnyösebb kigondolásával, vagy éppen szakmai
ismereteik, kapcsolataik átadásával. Egyszóval a város, valódi közösségként,
sajátjának érzi ezt a remek kezdeményezést. (Csak halkan jegyzem meg, azért
mindig akad ellendrukker, van, aki máris a munkaügyis ellenõröket riasztotta, -
„hátha sikerül a kékkönyvecskék bejegyzéseit reggel 5, vagy 6 órára, a mun-
kakezdésre hiányosan kitölteni,” - ezáltal büntetés kifizetésére bírni a veze-
tõséget. Szerencsére minden stimmelt!) Móricz Ferenc elmondásából az is
kiderült, különösen öröm számára, hogy a képviselõk és a város földet szeretõ
lakosai, gyakran látogatnak ki a Halomalja Kft. munkaterületére, figyelemmel
kísérik ezt az új beruházást. Ezért szándékában áll, hogy júliusban és augusz-
tusban, 1-2 alkalommal lehetõséget teremtsen arra, hogy szervezett formában is
kilátogathassanak azok az újvárosiak, akik szeretnek gyönyörködni a határban, a
rendezett földben. Részükre buszjáratot fognak meghirdetni. (Remek az ötlet, azt
hiszem!)
Az elmúlt idõszakot a Kft. négy kinevezett dolgozója vezényelte le, akiket név
szerint is szeretnék megdicsérni és kiemelni, hisz az õ lelkesedésük és tenni
akarásuk mindenképpen fontos egy kezdõ vállalkozás sikeréhez: Szarvas Ferenc,
Csizmadia Tamás, Posta Zsolt és Móricz Ferenc.Az eddig foglalkoztatott munka-
erõ létszáma meghaladja a 100 fõt, csúcsidõben valóban elérheti a 300-at.Abrigá-
dokat néhány munkavezetõ irányítja, segíti, a reggeli megbeszélés, feladat-
kiosztás a helyszínen történik. A helynek mára már nemcsak kutyás õrzõi, de
éjszakásai is vannak, hisz komoly értéket képviselnek mind a gépek, mind a
palánták, illetve majd a termények is.

Rend és fegyelem uralkodik meglátásom szerint a területen, de a munka világában
csak így lehet, vagy mondhatjuk, így érdemes. A cél, amellyel létrehozta az
önkormányzat ezt a vállalkozását egyrészt a foglalkoztatási lehetõségek bõvítése,
másrészt a munka világába való beilleszkedés elõsegítése úgy, hogy a pénz-
kereset, a család megélhetésének biztosítása öröm legyen, ne pedig megszokott
„alamizsna”, vagy éppen segély. Legyen a cél, az örömforrás mindenkinél, hogy a
gyarapodáshoz, a családja, vagy a városa fejlõdéséhez hozzájárulhat, ki- ki a ma-
ga területén.

Takács Erika

(folytatás az 1. oldalról)Megkezdte mûködését a HALOMALJA Kft.

Balmazújvároson a Batthány u. 26. sz. alatti Baki Közösségi Házban
három közösségi ellátás mûködik a debreceni Tevékeny Szeretet Kö-
zösségének (TESZ) égisze alatt.Aszervezet hitéleti tevékenységének,
céljainak megvalósítása érdekében országos rehabilitációs hálózatot
mûködtet: 15 szenvedélybetegek közösségi ellátása, 5 szenvedélybe-
tegek alacsonyküszöbû közösségi ellátása, 7 pszichiátriai betegek kö-
zösségi ellátása és 2 támogató szolgálat mûködik országszerte.
Városunkban a BAKI Szenvedélybetegek Közösségi Ellátása, BAKI
Pszichiátriai Betegek Közösségi Ellátása és a BAKI Szenvedély-
betegekAlacsonyküszöbû Közösségi Ellátása várja az érintetteket.
A pszichiátriai betegek közösségi ellátása a pszichiátriai ellátás és a
pszichoszociális rehabilitáció minden lehetséges formáját biztosítja a
beteg otthonában, illetve annak közelében. Fõ célja, hogy a betegek
integrált és teljes jogú tagjai maradjanak a társadalomnak és rehabili-
tációjuk során visszailleszkedjenek a közösségbe. Ennek érdekében a
gondozás maximálisan támaszkodik a természetes közösségi erõforrá-
sokra, a hozzátartozókra, barátokra, akikkel szoros együttmûködésre
törekszik, õket is oktatva, támogatva. Az ellátást igénybe veheti
minden 18 éven felüli, balmazújvárosi lakos, aki pszichiátriai beteg-
sége miatt egyedül érzi magát, pánikszindrómával, depresszióval
küzd, magányos, lelki válságban van, pszichiátriai betegségben szen-
vedõ családtagja van, kézbe akarja venni sorsa irányítását, elvesztett
szeretteinek hiányát nem tudja feldolgozni (ügyeleti idõ: kedd: 8.00-
12.00, csütörtök: 13.00-16.00).
A szenvedélybetegek közösségi ellátása keretében viselkedési addik-
ciós (játékfüggõ, internetfüggõ, stb.) és szerfüggõ (alkoholbeteg,
gyógyszerfüggõ, kábítószerfüggõ) rászorulókat várunk. Az õ gondo-
zásuk nagyrészt szintén saját környezetükben, otthonukban történik.
A cél nem a teljes absztinencia (szermentesség) elérése, hanem
elindítani a klienst az e felé vezetõ úton (tájékoztatás az orvosi, ill.
rehabilitációs ellátások igénybevételének lehetõségérõl), és a gyógyu-
lás szempontjából elõrelendítõ életvitel kialakításának segítése
(ügyeleti idõ: kedd: 13 - 16, csütörtök: 8 - 12).
A szenvedélybetegek alacsonyküszöbû közösségi ellátása a meg-
keresõ munkára, valamint az anonim és önkéntes igénybevételre épülõ
szolgáltatás, amelynek célja a szenvedélybetegség (alkoholfüggõség,
gyógyszerfüggõség, kábítószerfüggõség, viselkedési addikciók) által
okozott ártalmak csökkentése, az életmódváltozás elindítása, segítése.
A szenvedélybetegek körében végzett megkeresõ munka célja az
ellátatlan, de az intézményes gondozással szemben bizalmatlan, vagy
onnan kiszoruló egyének felkutatása. Célunk még ezen kívül, hogy a
szenvedélybetegeknek olyan helyet biztosítsunk, ahová bármilyen
elõzetes vizsgálat, bejelentés, vagy beutaló nélkül bejöhetnek és közös
erõvel, egymás iránti bizalommal megoldást találjunk a felmerült
problémákra (ügyeleti idõ: hétfõ: 11.00 - 15.00, szerda: 9.00 - 13.00).
A fentieken kívül bármelyik ellátást igénybevevõ klienseinknek a
következõ szolgáltatásokkal állunk rendelkezésükre: egyéni és cso-
portos beszélgetések, szociális és hivatalos ügyek intézésében
segítségnyújtás, elõre meghirdetett idõpontokban hideg étkeztetés,
gyógytea, vitamin-pezsgõtabletta fogyasztás lehetõsége, étel-
melegítési lehetõség, pihenési, regenerálódási lehetõség, szabadidõs
tevékenységek (újságolvasási lehetõség, ping-pong,Activity, dominó,
egyéb társasjátékok). Mindhárom szolgálatunk rendszeresen szervez a
kliensek számára kulturális és szabadidõs programokat (pl.: múzeum-
látogatás, zenés klubdélutánok), rendez ruhaosztási akciót és együtt-
mûködik a helyi szociális háló egyéb intézményeivel. Májusban indult
útjára az Újrakezdés Önsegítõ Csoport, amely alkoholfüggõk és játék-
szenvedélyesek számára nyitott. A csoport sajátossága, hogy teljesen
anonim, a tevékenységben csak a tagok és a csoportvezetõ vesz részt,
aki maga is gyógyult alkoholbeteg. Az érdeklõdõk a részletekért
hívják hétköznapokon 10 -16-ig a 70/941-1038, vagy a 70/9536-499
telefonszámot.
ABAKI Közösségi Ellátások minden érintettet, rászorulót, érdeklõdõt
szeretettel vár a fent megjelölt ügyeleti idõben, azon túl pedig hívják a
70/ 9536-452 (Dobi Katalin), vagy a 70/9536-499 (Galambosné
Szeifert Orsolya) telefonszámot.
Ezen kívül várjuk kérdéseiket a szenvedélybetegségekkel, vagy
pszichiátriai ellátással kapcsolatban a tesz-baki@freemail.hu e-mail
címre.

Közösségi EllátásokKözösségi Ellátások

Galambosné Szeifert Orsolya

BAKI
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Hasonlóan elõzõ írásaimhoz, néhány általános dologra szeretném felhívni
valamennyi olvasó figyelmét. A Hortobágy Természetvédelmi Egyesület csak
ajánlásokat tehet a gyûjtött tapasztalatok és kutatási eredmények alapján a
háziállatok tartására, a legeltetési sûrûségre, a legeltetési rendekre, járásokra
vonatkozóan a Hortobágy Nemzeti Park Igazgatósága felé, akinek egyedüli joga
van végérvényesen dönteni ezekben a kérdésekben. Fontosnak tekintjük azonban,
hogy lehetõségeinkhez mérten mindenkinek segítséget nyújtsunk, aki a Nagy-
sziken, a Kerek-fenékben, a Csóka-laposban és a Magdolna-pusztán háziállatot
szeretne tartani. Továbbá az a szándékunk, hogy a háziállattartókat tervekkel,
pályázatok felderítésével, információkkal, valamint hosszú távon is kiszámítható
legelõk biztosításával támogathassuk, és a Keleti és Széchenyi utcákba invitáljuk
õket lakni. Reméljük, hogy ez a tevékenység látványos változást jelent majd az
említett városrész épített környezetében és a lakosok életformájában egyaránt.
Harmadik fontos alapelvünk, hogy a kialakítandó és az elvárt rend, valamint
ennek elfogadtatása nem jelentheti az emberek korlátozását, tiltását és kizárását.
Kérek mindenkit, hogy lehetõség szerint felejtsük el a régi, sok esetben téves
beidegzõdéseket, hogy létrejöhessen valami „új”, ami régen is létezett, és ami
talán a legtöbb jó szándékú ember érdeke Balmazújvároson.
Na, akkor lássuk kissé részletesebben, hogy mire is gondolunk mi, amikor a
legeltetés újraélesztésérõl beszélünk az említett pusztákon és rónákon. Kezdjük
az egyszerûbb esettel, a Magdolna-pusztával. Itt gyakorlatilag majdnem
elfogadható a legeltetési sûrûség, kivéve a terület délnyugati sarkát (Binyeráta,
Százas hodály), ahova szeretnénk egy új, 100-200 példányos gulyát helyeztetni.
Azt is meg kell szervezni, hogy szükség esetén a gazdák a juhnyájaikat
legeltethessék a szarvasmarhák után, különösen a Magdolna-laposban, hiszen ez
a legeltetési forma eredményezi a legjobb élõhelyet a speciális szikes
környezetben lakó élõlényeknek.AKeleti-fõcsatorna mellett található apró szikes
tavakat (Kerek-fenék, Csóka-lapos) és azok vízgyûjtõjét minden eszközzel
segítve egy legeltetési rendbe kell vonni. Közös erõvel el kell érni, hogy minden
gémeskút, régi és új pásztorépület hagyományos stílusban épüljön vagy kerüljön
felújításra, és ez a Nagy-szikre is érvényes. Pályázati forrásokat (pl. LEADER)
felhasználva pedig öltöztessük fel a pásztorokat gyolcsba, ingbe, gatyába,
ahogyan az régen szokás volt, növelve ezzel talán elismerésüket,
megbecsülésüket és turisztikai vonzerejüket egyaránt. Ezen kívül például
nagyszerûen mutatna a magdolnai kubikgödrökben egy mangalica-konda
tülköstül és kondástul, amit esetleg az önkormányzat új mezõgazdasági
vállalkozása tarthatna.
ANagy-sziken a legeltetési rend és a legelõ állatok sûrûsége az 1980-as évek eleje
óta nem megfelelõ, és most nem az a fontos, hogy miért alakult ez így, hanem az,
hogy hogyan lehet ezt az állapotot helyrehozni.ANagy-sziken az érzékeny szikes
tavi életközösség miatt az állattartás még pontosabb tervezést igényel, mint a
Magdolna-pusztában. Úgy mûködik itt minden, mint egy bonyolult sütemény
sütése, ahol szinte grammonként kell adagolni az összetevõket, hogy az jól vagy
egyáltalán sikerüljön, akkor is elronthatjuk, ha egy-egy összetevõbõl picivel
többet teszünk bele, és akkor is, ha csak egy hajszálnyival kevesebbet. Elsõ
szabályunk, hogy kezdetben az állatok sûrûsége elérje vagy kissé meghaladja az
egy számosállat/hektáros értéket. Ehhez az is szükséges, hogy legyen egy olyan
mozgatható állomány is a Nagy-sziken (pl. egy gulya), ami a legelõ vészes
fogyása esetén áttelepíthetõ más területre (pl. Magdolna-lapos). Második
szabályunk, hogy a marhák száma jelentõsen növekedjen és az egész területen
járják a réteket, lehetõleg egy csorda (100 példány) és egy gulya (150). Ezen felül
a juhnyáj (1000-1500 példány) szintén a Nagy-szik egész területén a száraz,
csenkeszes részeket legelje, és nyártól kezdve a szarvasmarhák után a réteket is
járja. Az újvilági temetõ mögött található kubikgödröket (30 hektár) a Nagy-
Vókonyán szerzett tapasztalatok alapján természetvédelmi érdekbõl tartott

vegyes fajtájú háziállatokkal (marha, racka,
szamár, ló, liba) legeltetjük, kizárólag a
természetvédelmi érdekeknek megfelelõen,
ezért ezt a részt ki kell venni az általánosan
legeltetett területek közül. A jövõben a
bérlendõ területdarabokat az élõhelyek
elhelyezkedésének függvényében kell a
bérlõknek odaadni (tehén = rét, birka =
száraz gyep), vagy ha ez nem megoldható,
akkor az új bérlõk közötti együttmûködési
megállapodásoknak kell biztosítaniuk az
említett legeltetési szerkezet mûködését.
Minden évben újratárgyaljuk a rendszert, és
ha kell, közösen módosítunk rajta. A LIFE+
pályázat tartalmaz forrásokat a háziállat-
állomány jelentõs növelésére az évek során.
Ez biztosítja egyik oldalról a növekedést, a
másik oldalról pedig azt várjuk, hogy az itt
lakó és ide költözõ állattartók önerõbõl is
növelik majd állományukat, ha kiszámít-
ható és kedvezményes legeltetési feltétele-
ket tudunk kínálni számukra.
Természetesen az állattartást hosszú távon a
helyi gazdálkodókra szeretnénk bízni, ezért
az egyesületünk állományait kivonjuk a
területrõl, ha az itt lakók biztosítani tudják a

természetvédelmi és gazdálkodási érdekeket is figyelembe vevõ, a pályázati
idõszak alatt beállított legeltetési sûrûséget. Minimum a pályázat éveiben a
csordát terveink szerint ingyenes legelõ és pásztor biztosításával támogatnánk.
Továbbá lehetõséget kínálunk juhok és marhák bértartására a szaporulat és a tej
fejében, ezzel is újra szeretnénk éleszteni a lankadó állattartási kedvet.
Sajnos a pusztai gyepeken szúnyog mindig volt és lesz is, de az jól látható, hogy
elviselhetetlen formában csak a rendkívül csapadékos meleg nyarakon jelenik
meg, hiszen ilyen körülmények között minden egy-két centiméter mély pocsolya
is megfelelõ élõhely számukra. Azonban a szúnyogkérdés összefügg a legeltetés
szintjével is. A szúnyog általában az olyan vizeket szereti, amiben aránylag sûrû
növényzet nõ, hiszen a lárvából a növényzetre kapaszkodva tud kifejlõdni maga a
kellemetlenkedõ rovar. Tehát el kell érnünk azt, hogy a szikes vizekben a
legeltetés és taposás hatására a növényzet ne fejlõdjön ki júniusig. Az avas,
gazosodó, mocsaras (gyékényes, nádas, sziki kákás) részeket villanypásztorral
fogjuk körbekeríteni, ahova a Kerek-fenéken tartott mangalicákat áthelyezzük,
amíg ki nem pusztítják a legeltetésre nem alkalmas növényzetet, ez a módszer jól
bevált Nagy-Vókonyán is. A természetvédelmi beruházások után hiszen a terület
nem kap ismétlõdõ árasztást egy jóval sósabb zavaros víz pang majd a sekély

mélyedésekben, amit szintén kevésbé kedvelnek a szúnyogok, mint az édes vizet.
Abban az esetben, ha a puszta nagyon rövid füvûre van legeltetve, akkor az sem
kedvez a rovarok szaporodásának, hiszen csak magas avas fûben érzik jól
magukat, ahol szeles idõben is nyugodtan üldögélhetnek. A beavatkozással
lényegesen nõ a madarak száma is, ami szintén csökkenteni fogja a szúnyogok
számát, hiszen ez a rovar jelentõs táplálékforrása a partimadaraknak.
A projektidõszak alatt, ha ezek a projekt eredményeinek számító ökológiai
változások mégsem csökkentenék jelentõsen a szúnyogállományt, akkor közösen
kialakítunk valamilyen biológiai védekezési módot is, amelyrõl egyelõre csak
erõsen korlátozott információink vannak, eddigi pénzügyi források hiánya miatt.
Az utóbbi évtizedben a rohamosan fejlõdõ turizmus a látvány és az élmény
megszerzése felé tolódott el a passzív pihenés ellenében. Ebbõl adódóan már egy
õshonos legelõ csorda, egy természetes élõhely, egy romantikus falusi fogadóban
való pihenés, egy vidéki lakomázás önmagukban már nem számítanak jelentõs
vonzerõnek, különösen, ha mindez régi épített örökségben szegény, és
szemétlerakókkal, törmelékhalmokkal elcsúfított környezetben található.
Ellenben egy hagyományos ruhákban, lóval terelt õshonos háziállatokkal
legeltetett szép táj, amely természetesen összeér a tiszta környezetû településsel,
ráadásul könnyedén bejárható mind gyalog, mind kerékpárral, és kényelmes
megfigyelõtornyaiból kulturális és természeti értékeit mindenki maga fedezheti
fel idejének függvényében; a közelben kényelmes és természetes fogadókkal,
legalább egy hétvégére elegendõ igényes szolgáltatásokkal, helyi
specialitásokkal: na, ennek már van vonzereje a látogatók számára, akik itt-
tartózkodásuk alatt örökre beleszerethetnek a nyugalmat sugárzó helybe. Itt
minden mindennel összefügg, és ráadásul valami õsit is képvisel. Ilyen élettér és
életérzés a legtöbb ember közvetlen környezetébõl sajnos már hiányzik.Aránylag
egyszerû ez a turizmus, csak egy pontban kell elkezdeni az építkezést, és a többi
hozzárendezõdik, de természetesen befektetés és szemléletváltás kell hozzá, mint
minden egyéb új vállalkozáshoz. Azonban lehet kicsiben is tenni a hangulatos
környezet kialakításáért: igényes, egységesen hagyományos kerítések, karakteres
fasorok vagy bokorsorok az utcákon, kézmûvesek ügyességét dicsérõ kerámia
házszám-táblák, régi stílusban felújított parasztházak, és a felsorolást szinte a
végtelenségig lehetne folytatni. Ha már egy-két utca többé-kevésbé így néz ki,
elegendõ vonzerõt jelenthet, a jó példa pedig tudjuk jól ragadós.
A LIFE+ és további két pályázattal mi szeretnénk elindítani valami szerintünk
elõremutató dolgot, ha ehhez már néhányan kapcsolódnak és bõvítik ezt a lassan
„testet öltõ” ábrándozásunkat, akkor gyors és látványos változásokra
számíthatunk az elkövetkezõ években a település érintett részein.
A közeli jövõben a projektrõl tartunk majd egy lakossági fórumot, ahol még több
lehetõség lesz a vélemények cseréjére. Erre már elõzetesen is szeretettel
meghívunk minden érintett és érdeklõdõ balmazújvárosi lakost. (Ennek
idõpontját késõbbikben közöljük.)

Egy kis helyreigazítás: Remélem senkit nem rettentettek el az elõzõ cikkben a
térképek alatt közölt vízmélységek, természetesen kimaradtak a kötõjelek a
számok közül, tehát a vízvisszatartás tavasszal 5-20 centiméteres vízborítást
jelent, nem pedig 520 centimétereset!

A tavaszi vadvizek terveink szerint
többségében júniusra kiszáradnak,
mielõtt a szúnyogok jelentõs
állományban kifejlõdhet-nének
benne (Fénykép: Ecsedi Zoltán)

Aszikes puszták és rónák vegyesen tartott háziállattokkal kezelhetõk legjobban.
(Fénykép: Oláh János)

Ecsedi Zoltán- Természetvédelmi ökológus

Legeltetéstõl a turizmusig
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Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet május 23-án tartotta meg a beszámo-
ló Küldöttgyûléssel egybekötve a fennállásának 50 éves jubileumi rendezvényét a
Hotel Balmazban.Atulajdonosi képviseletet jelentõ 60 fõ küldött mellett 90 fõ ven-
dég között foglaltak helyet a korabeli alapítók, a nyugdíjas és aktív alkalmazottak
egyaránt. A múlt év májusában megválasztott Igazgatóság és kinevezett új ügyve-
zetés nevében Dr. Kádár Béla elnök-ügyvezetõ méltatta az elmúlt 50 év munkáját.
Ajubileumi megemlékezés alkalmával az Országos Takarékszövetkezeti Szövetség
jubileumi zászlóját Brezina Szabolcs az MTB Rt. üzletág igazgatója adta át az el-
nök-ügyvezetõnek. Valamennyi résztvevõ a jubilálás alkalmával díszdobozos em-
lékplakettet és egyedi címkés tokaji bort vihetett haza szuvenirként. A megemlé-
kezést követõen az Igazgatóság 2007. évi gazdálkodásról szóló beszámolójának, a
Szövetkezet mérlegének és 2008. évi üzleti tervének elfogadása, az Alapszabály
módosítása volt a hivatalos program. A küldöttek részére korábban megküldött írá-
sos beszámoló és az elnök-ügyvezetõ szóbeli kiegészítése alapján megállapítást
nyert, hogy a 8,4 milliárdos mérlegfõösszegû szövetkezeti pénzintézmény sikere-
sen teljesítette az elmúlt évi üzleti tervét.Ahat kirendeltséggel üzemelõ szövetkezet
az elmúlt évek során több százmilliós komplex fejlesztést hajtott végre, ez év
második felében nyitja meg Debrecen belvárosában a minden igényt kielégítõ
hetedik egységét. Ma már bármelyik kereskedelmi bank szolgáltatásával egyen-
értékû, deviza-forgalmazás, betét és hitelezési tevékenységet és magas szintû
pénzügyi szolgáltatást biztosít ügyfeleinek a Takarékszövetkezet.A2008. évi üzleti
terv a realitás jegyében nyert meghatározást, melynek teljesítése az 53 fõ

alkalmazottnak
komoly és fe-
gyelmezett mun-
kájával, ügyfél-
centrikus hozzá-
állásával teljesít-
hetõ lesz az egyre
keményedõ pénz-
piaci körülmé-
nyek között is.

50 éve kezdte meg mûködését

Koroknai István

a Takarékszövetkezet

Könyvet lehetne írni az egész napos eseményr l. A sok sztori és eredmé-
nyek felelevenítésér l. A június 7-ei jubileumi rendezvényen Nádasdi
László, a BKK elnöke kezdte, majd Dr. Tiba István polgármester úr kö-
szöntötte az egykori és mai játékosokat, valamint a néz ket. A cseperg e-
s ben el ször Bereczki Bálintné alapító tag és játékos, majd Komáromi
Ákos játékos és edz emlékezett vissza a régi szép id kre. ket követte
Oláh János a V.Cs.T.Sz. Sportegyesületének volt elnöke. Király Sándor a
férfi csapat egykori játékosa és edz je, az NBII-es alapok kovácsa. t Sza-
bó Miklós a jelenlegi n i csapat elnöke követte mondandójával. A meg-
nyitó ünnepség zárásaként, a Hajdú-Bihar Megyei szövetség elnöke, Oláh
Sándor adta át az érmeket a n i ezüstérmes csapat számára. Ezt követ en
gratulált és megjutalmazta a 1997-es korcsoport országos 4. helyezett fi-
úkat. A megnyitót a Bekton Ifjúsági Fúvószenekar kíséretében mazsorett
és aerobik bemutatók színesítették.Arosszid ellenére kezdetét vette a ké-
zilabdás rendezvény a 9-10 éves gyerekek mérk zéseivel, melyet Komá-
romi Ákos indított el.Anap további részében a szervez k vendégül látták a
résztvev ket egy finom ebédre, amit többségében a felajánlók f ztek meg
(Fótos Imre: halászlé, Burai László és Kis Csaba: sült hal, Szegedi Lajos:
palócleves, Postáné Kecskés Ilona: kakaspörkölt, Takács János: birkapör-
költ, Szabó Istvánné: birkapörkölt, valamint a férfi kézilabda csapat csü-
lökpörköltjét fogyaszthatták a vendégek). Eközben a pályán folyamatosan
játszottak a különböz korú és nem csapatok. A nap f mérk zéseként,
közel 10 év után ismét Újvároson láthattuk az NBII-es csapatunkat. Az
ellenfél a DKSE NBI-es alakulata volt. A látottak alapján nem vallottak
szégyent a fiaink és jó mérk zéses 17:27 arányban kaptak ki az élvonalbeli
csapattól. A visszajelzések alapján 500-600 ember látogatott ki a születés-
napi rendezvényre. Mindenkinek köszönjük a támogatást és a jókívánsá-
gokat, valamint a számtalan pozitív véleményezést. Bizakodva várjuk a
következ fontos esemény szervezését.
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Hegedüs Lajos

Beszámoló a jubileumi kézilabdás naprólBeszámoló a jubileumi kézilabdás napról

Nemesné Tar Ibolya, Tóthné Pásztor Ágota

„A tuznek nem szabad kialudni!” - Tíz éves a KATRINCA!
A Bocskai István és Kalmár Zoltán Egyesített Általános Iskola Bocskai tag-
intézményében az Értékközvetítõ és Képességfejlesztõ Programmal felvál-
laltuk, hogy külön figyelmet fordítunk kulturális értékeink megismerésére,
hagyományaink ápolására, gondozására. Elengedhetetlen feladatunknak
tartjuk felszínen tartani, óvni, megõrizni úgy iskolai múltunkat, mint népünk
múltját, hagyományait. Ezért tanítunk többek között néptáncot is iskolánk-
ban gyermekeinknek. A ’90-es évek elején meginduló néptánc oktatás sike-
reinek hatására 1998-ban elhatároztuk, hogy egyesületet hozunk létre,
melyben összefogjuk néptánccsoportjaink mûködését. Neve Katrinca Nép-
tánccsoport Egyesület.Akatrincáról, errõl a több évszázados, moldvai csán-
gó lepelszoknyáról neveztük el.Az egyesület elnöke Nagy Istvánné, néptánc
pedagógusa Battainé Szabó Katalin, majd férje, Battai István lett. Ennek im-
már tíz éve. Idén májusban jubileumi gálamûsorunkon ünnepeltük az egye-
sület fennállásának tizedik évfordulóját. Egy jubileumi elõadás mindig
nagyszerû alkalom arra, hogy átgondoljuk, mit tettünk eddig, hol tartunk
most, és merre haladunk tovább. Hiszen a múlt és a jövõ itt a jelenben kap-
csolódik kézzel fogható valósággá. Tíz év nagy idõ! Ennyi idõ alatt egy ép-
pen megszületett gyermekbõl negyedik-ötödik osztályos lesz, elér a kis-
kamaszkorba. Egy friss házasságból igazi, szeretetteljes család válik közös
otthonnal, szokásokkal, a hétköznapok rohanásával és az ünnepek csodái-
val. Tíz év nagyon nagy idõ egy iskolában is. Mennyi minden változott azó-
ta! Megépült egy ebédlõ, egy új épületszárny, és több száz gyermekbõl lett
búcsúzó nyolcadikos.Amegalakulás óta eltelt évek alatt a Katrinca ifjú nép-
táncosai számos élménnyel gazdagodva ismerkedtek meg a Kárpát-meden-
ce néptáncaival, népviseleteivel, szokásaival, hagyományaival és közvetí-
tették azt mind szûkebb, mind tágabb környezetük számára. Fellépéseik so-
rán a hagyományos iskolai rendezvények- elsõsök fogadása, március 15-ei
ünnepség, betlehemezés, regölés és pünkösdi király- és királynéválasztás,
stb.-mellett szívesen vettek és vesznek részt a városban a különbözõ hagyo-
mányõrzõ, hagyomány közvetítõ rendezvényeken: a Város Napja, télûzõ
felvonulás, aratóverseny, szüreti felvonulás, stb. Mindezek mellett lehetõsé-
geikhez mérten a város határain túl is bemutatják tudásukat. Táncoltak már
Berettyóújfalu közönsége elõtt, rendszeres résztvevõi a hajdúszoboszlói
Pünkösdi Sokadalomnak, a debreceni Forgórózsa Néptánc együttes évzáró
gálamûsorainak és a megyei Néptánc Fórumnak, ahol az idén áprilisban

bronzminõsítést kaptak. Az elmúlt tíz év sikereit idézte meg a 2008.május 31-én
megtartott jubileumi gálamûsor, melynek címéül Kodály Zoltán útmutatását vá-
lasztottuk: „A tûznek nem szabad kialudni!” És valóban! Látva a mûsort, a leg-
kisebbek bájos, táncos játékaitól a nagyobbak eszközös táncáig, meggyõzõdhet-
tünk róla, hogy a tûz tényleg nem aludt ki. Ott lüktet a gyermekek ereiben, szívük-
ben, lelkükben. S a mi lelkünkben is! Olyan meghatározó élményekkel gazdagod-
nak néptánc pedagógusaink által, amelyek végigkísérik õket fiatalságukon, s nem
felejtik el késõbb sem. Az elsõ, második, harmadik osztályosokat és a nyolcadiko-
sokat Rózsa Sándorné készítette fel, a negyedik, ötödik, hatodik és hetedik osztá-
lyosokat Tóthné Pásztor Ágota. Nagy örömünkre szolgált, hogy a Himes és a deb-
receni Forgórózsa néptánc együttes emelte mûsorával gálánk színvonalát. Mindez
nem jöhetett volna létre azon kollégák, szülõk és gyerekek segítsége nélkül, akik
erõt, energiát nem kímélve hetek óta nagy szeretettel készültek erre a mûsorra. Kö-
szönjük a munkájukat! Eltelt tíz év, kezdõdik a következõ tíz. Vajon mit hoz a jö-
võ? Nem tudhatjuk, de abban biztosak vagyunk, hogy nem fogunk meghátrálni az
elõttünk álló feladatok elõl, s a jövõben is megteszünk mindent –felnõttek és
gyermekek egyaránt-, hogy ápoljuk, védjük és továbbadjuk a lángot, mely ott lo-
bog mindannyiunk szívében!



Önkéntes, létesítmé-
nyi és ifjúsági tûzol-

tók versenyeztek júni-
us 8-án Balmazújvá-
rosban. Balogh Mihály
parancsnok és „csapa-

ta” komoly szervezõ-
munkával készült,

hogy településünkön
s minden versenyszám, s az egész napos rendezvény megfe-

lelõ körülmények között történhessen.Afiatalok csapatát be-
tanították, elõkészítették a versenyre, beszerezték a külön-
bözõ eszközöket, õk maguk is „edzettek” a megmérettetésre,
ezenkívül szponzorok és egyéb támogatók bizalmát nyerték
meg e nemes versengéshez. A rendezvény napján a mûvelõ-
dési háztól a sportpályáig a Bekton Ifjúsági Fúvószenekar és
Mazsorett csoport vezette fel a csapatokat.Amegyei versenyt
Györgyfi Sándor, a Hajdú-Bihar Megyei Tûzoltószövetség
elnöke nyitotta meg, majd a csapatokat dr. Tiba István, Bal-
mazújváros Város polgármestere köszöntötte. Itt voltak Ál-
mosd, Báránd, Berettyóújfalu, Bihartorda, Egyek, Földes,
Kaba, Komádi, Konyár, Hajddúböszörmény, Hajdúszo-
boszló és Vámospércs csapatai. A tûzoltók jól ismerik egy-
mást, hisz különbözõ versenyeken, találkozókon több alka-
lommal összemérhették már tudásukat. Vannak, akikkel az
újvárosiak szorosabb kapcsolatot ápolnak, (Egyek, Hajdú-
böszörmény) hisz a „szolgálati területük” határos, egymást
segítve oltanak, mentenek, ha kell. Aki szervezett már sza-
badtéri rendezvényt, az tudja, hogy a sok elõkészítõ munkát,
a rendezvény sikerét egy nagy zápor, vagy bármiféle idõjárás
változás egy pillanat alatt képes semmisé tenni. A napok óta
tartó esõzés miatt, a versenybíróság úgy döntött, hogy a sta-
féta váltófutás a pálya alkalmatlansága miatt elmarad.Az idõ-
járás szeszélyessége befolyásolta a szurkolók, nézõk számát
is, kevesebben jöttek el, mint ahogy azt reméltük. A barátok,
támogatók fõztek a csapatoknak, délután pedig a mazso-
rettesek és az íjászok bemutatóját láthatták a kitartó nézõk,
versenyzõk. Sajnos az eredményhirdetés idején ismét sza-
kadt az esõ, így a tribün alá húzódtak a versenyzõk, itt lettek
kiosztva az oklevelek.

FIÚK: 1. Báránd ÖTE
2. Vámospércs ÖTE
3. Bihartorda ÖTE
4. Konyár ÖTE
5. Álmosd ÖTE
6. Balmazújváros ÖTE

IFJÚSÁGI LÁNY: 1. Vámospércs ÖTE
2. Balmazújváros ÖTE

i

A Balmazújvárosi Tûzoltók eredményei:

i

FELNÕTT KÖZTESTÜLETI CSAPATOK:
1. Komádi ÖT
2. Hajdúböszörmény ÖT
3. Egyek ÖT
4. Balmazújváros ÖT
5. Hajdúszoboszló ÖT
A tûzoltókat sajnos csak akkor ismerjük el
igazán, ha már baj van, ha megsérülnek, vagy
ne adj' Isten valami rosszabb történik velük.
Örülök, hogy Balmazújvároson nem csak ez a nap szólt róluk, - életveszélyes helyzetek nélkül,-
hanem fontos egész évben, mind a város vezetése, mind a gazdálkodó, termelõ üzemek számára
is, hogy egy jól mûködõ, kiválóan felszerelt Tûzoltóság mûködjön településünkön. Támogatá-
sukat ezúton köszönöm meg mindenkinek, további munkájukhoz pedig jó egészséget kívánok
mind a magam, mind az újságolvasók nevében. Utolsó gondolatként jegyzem le, jó, hogy az em-
ber felfedezte magának a tüzet, csak vigyázzunk, hogy a magunk javára, hasznára fordíthassuk!
Vigyázzanak a tûzzel! Vigyázzanak a tûzre!

Takács Erika

Megyei tûzoltóverseny Balmazújvárosban
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A HAJDÚ VOLÁN Zrt.

HELYI és HELYKÖZI FORGALMI ÜZEME

MUNKATÁRSAKAT KERES FELVÉTELRE
AUTÓBUSZVEZETÕ

FELTÉTELEK: “D” kategóriás jogosítvány és PÁV II.
Belföldi személyszállítási szakvizsga
Egészségügyi alkalmassági csoport: 2
Orvosi egészségügyi alkalmasság
Min. 2 éves igazolt gyakorlat (3,5 t feletti)
Erkölcsi bizonyítvány (Egy hónapon belüli)

Balogh Zoltán üzemigazgatónál:

Dobos László üzemigazgatónál:

Kolozsvári Gergely üzemigazgatónál:

Debrecen, Déli sor 55. Tel.: 52/ 521-861

Debrecen, Autóbusz-állomás, Tel.: 52/ 518-186

Berettyóújfalu, Honvéd u. 13. Tel: 52/518-190

Jelentkezni személyesen:
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Beszélgetés Orbán Viktorral, a Fidesz- Magyar Polgári
Szövetség elnökével

-Mindenki tisztában van azzal – hiszen elemzõk,
közgazdászok régóta figyelmeztetnek rá – hogy a
világgazdaság radikális átalakulás elõtt áll. Ez az átalakulás
hatalmas kihívás elé állítja a magyar gazdaságot, amely
jelenlegi válságos állapotában nem tudja felvenni az új
ritmust, nem tud alkalmazkodni az új körülményekhez.
Ezért minél elõbb változásra van szükség. Kezelni kell a
válságot, és talpra kell állítani a gazdaságot. Erre azonban a
kisebbségi kormány képtelen.

-Az ország érdeke egyértelmûen azt diktálja, hogy az emberek minél elõbb, elõrehozott
választáson fejezhessék ki akaratukat az ország jövõjét illetõen. Ugyanakkor az elõrehozott
választás mára gazdasági kényszerré is vált, hiszen a kisebbségi kormány képtelen úrrá lenni a
válságon, amit napról napra újabb bizonyítékok támasztanak alá: a májusi adatok szerint az infláció
már elérte a 7%-ot, egy év alatt tizenegyezerrel nõtt a munkanélküliek száma, újabb gyárak,
üzemek zárják be kapuikat, a kormány mindeközben pedig az ÁFAemelésére készül.

-Az elõrehozott választáshoz az Országgyûlésnek fel kel oszlatnia önmagát. Ez pedig kizárólag az
SZDSZ-en múlik. A szabaddemokratáknak el kell dönteniük: az emberek pártjára állnak, vagy
továbbra is kültagok maradnak az MSZPnevet viselõ mutyi bt-ben.

-Az MSZP tovább folytatja a hazugság politikáját. Tavaly decemberben mutattuk be az „Erõs
Magyarország” címû programunkat, azt mindenki elolvashatja. A következõ kormányzás azonban
csak akkor lehet sikeres, ha programjának legfontosabb pontjairól egyezség születik a
kormányzásra készülõk és a társadalom különbözõ csoportjai között. A nyugdíjas szervezetekkel
már egyezséget kötöttünk, amelyben garantáljuk, hogy minden körülmények között meg fogjuk
védeni a nyugdíjak vásárlóértékét. Tárgyalunk a gazdasági élet vezetõ szereplõivel is, elmondtuk,
hogy tíz év alatt egymillió új legális munkahelyet kell létrehozni a válságból való végleges
kilábalás érdekében. A nyár folyamán újabb és újabb szervezetekkel, társadalmi csoportokkal
készülünk egyezségeket kötni. Meggyõzõdésünk, hogy nem az embereket, hanem az emberekkel
kell kormányozni.

-Elnök úr, Ön azt mondta évadzáró beszédében, hogy
Magyarországnak nincs több vesztegetni való ideje.

-Hogyan idézhetõ elõ Ön szerint a változás?

-Mi kell az elõrehozott választáshoz?

-Akormánypártok állandóan azt róják fel Önöknek, hogy nincs programjuk.

„Az elõrehozott választás gazdasági kényszer”

Fizetett politikai hirdetés!
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Vallom, hogy min séget csak ott lehet elérni, ahol
felkészült, lelkes, alkotó pedagógusok dolgoznak.
Hiszen a tanulás - tanítás folyamat, a gyermekt l is
kreatív, alkotó hozzáállást igényel, amihez mintát
csak olyan tanáregyéniségekt l kap meg, aki maga
is alkot, teremt és nem csupán reprodukál. Kiemelt
képzési területünk: az irodalom, a bábozás, a
színjátszás, drámajáték, néptánc, sakkozás tanítása
- tanulása. A tehetséggondozás szempontjából
különös hangsúlyt fektetünk a tudományos diákköri
kutatómunkára (TDK). Eddig országos versenyen
1., 2., 3. helyezésekkel büszkélkedhetünk.

Kezdett l fogva (1991-t l) különös hangsúlyt
kapott a helyi sajátosságink és bels igényeink
megjelenítése a pedagógiai munkában.
Értékválasztásaink pontos meghatározása a
környezetkultúra és környezetesztétika, mint igény
és feltétel egyidej megteremtése, állandó
fejlesztése, ápolása. A program beindításának
évében létrehoztuk a „Fejleszt környezetért”
alapítványt, melynek célja: az iskola bels és küls
környezetének fejlesztése, a nevel - oktató munka
feltételeinek javítása. Meggy z désünk: a szép,
emberi környezet harmóniát teremt az emberi
lélekben, mely alkotásra ösztönöz. A magatartás-
kultúra, mint iskolai és iskolán kívüli viselkedés,
fontos elemként épült be a pedagógiai munkánkba
(illemtan tanítása).
Összességében: kialakult iskolánk egyéni arculata,
komoly eredményeket értek el tanulóink a városi,
megyei, országos szint versenyeken. a szül k

segítségére mindig számítani lehet. Tudják, hogy jó
iskolát csak úgy lehet „csinálni”, ha gyermek - szül
- pedagógus együtt gondolkodik a közös cél
érdekében.

Szívesen emlékszem azokra az évekre, amikor
táborokat szerveztünk az ország különböz tájaira,
ezek mind maradandó emlékeket jelentenek
számomra. Fontos volt továbbá a száz fér helyes
ebédl megépülése (2000). Az iskolab vítés - 4
tanterem, informatika szaktanterem, könyvtár,
fejleszt szobák.

Nem tudom! Egy pici kételyem van ezért erre a
kérdésre valóban nem tudok határozott választ adni.

A jöv t tekintve több id t szeretnék tölteni
gyermekeimmel, unokáimmal. Sokat szeretnék
olvasni, moziba és színházba járni, pótolni, azt
amire munkám és más irányú elfoglaltságom miatt
nem volt id m.

Fontos vezérl elvnek tartom, hogy jó iskola csak az
lehet: ahol kölcsönös a bizalom, kölcsönös a
tisztelet, s rangja van a becsületesen elvégzett
munkának, az egymást segít magatartásnak; ahol
jó szellemben, egymásra odafigyelve, felel sséget
érezve végzi a dolgát tanár - tanítvány - szül
egyaránt; ahol a gyerekek képessé válnak a kultúra,
az értékek befogadására, hisz ahhoz, hogy tartalmas
életet éljünk, m veltségre van szükség; ahol a
tanítványok békés, der s nyugodt lélekkel,
élményekben gazdagon élik meg az iskolás éveiket;

ahol az emberi kapcsolatok átfognak múltat és
jelent, s biztató értékeket mutatnak a jöv felé.
Ebben segít a jöv ben is az ÉKP. Nyíri Tamás
professzor téziseit ajánlom mindenki figyelmébe:
„A gyermek ember. Szellemi, személyes életre,
szabadságra és felel sségre, közösségre, nyelvre és
kultúrára van rendelve. Nem szabad dologként
bánni vele, vagy birtoknak tekinteni.”
Az elkövetkez évekre eredményes, kitartó munkát
kívánok a Bocskai István és Kalmár Zoltán
Egyesített Általános Iskola minden dolgozójának, a
diákoknak sikeres élményekben gazdag tanulmányi
éveket.

Egyik kedvenc könyvem Márai Sándor: A gyertyák
csonkig égnek. Ezt is, de az általam nagyon szeretett
Szabó Magda könyveit is bárkinek jó szívvel tudom
ajánlani.

Kiváló pedagógiai munkájáért az alábbi kitünteté-
sekben részesült Kenéz Ferencné igazgatóasszony:
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Azt tapasztaltam, hogy nemcsak a gyermekek
„lelkének és szellemének” ápolására fordítottak
nagy gondot, hanem környezetükre is, mindig
öröm volt iskolájukba belépni, ahol renddel, tiszta-
sággal, szépen díszített helyiségekkel, figyelmes
pedagógusokkal és udvarias gyerekekkel
találkozhattam, hogyan sikerült ezt elérni?

Visszaemlékezve a tanárként, iskolaigazgatóként
eltöltött évekre, melyek voltak pályafutásának
legszebb, legfontosabb, legmulatságosabb és leg-
szomorúbb pillanatai?

Ha ma kellene döntenie újból ezt a nehéz, de szép
hivatást, pályát választaná?

Milyen tervei vannak visszavonulása után?

Mit üzem a jöv pedagógusainak és a jöv
nemzedékének, a diákoknak?

Nemrég ünnepeltük az Ünnepi Könyvhetet.
Melyik kedvenc könyvét ajánlaná elolvasásra
ebb l az apropóból?
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Szerettem volna, ha sokkal több személyes dolgot
megtudhattunk volna Pannika nénir l, igazgató-
asszonyról, azonban mindig a közösségr l és
tanítványairól beszélt szívesen, hiszen több
évtizedig ez volt életének jelent s színtere, ezért is
mondhatjuk, hogy maghatározó szerepe volt a város
közoktatásában, annak fejl désében. Kívánjuk,
hogy nyugdíjas éveiben mindazt megvalósíthassa,
amire vágyik.
A megérdemelt pihenéshez jó egészséget kívánunk.
Köszönöm az interjút.
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Miniszteri Dicséret
Magyar Köztársasági Ezüst Érdemkereszt
Eötvös József Emlékérem

„Itt a vége, fuss el véle!”
a Mesevár Óvodában

Szilágyiné Szabó Judit - óvodapedagógus

Óvodánk (Mesevár) udvarán van egy fiatal ezüst
hársfa. 2005. novemberében ültettük sok-sok vendég
jelenlétében. Jó visszaemlékezni ezekre a pillanatokra
és erre az szi napra, amely a BaKCso környezetvé-
delmi csoport „Szelektív hulladékgy jtés a Mesevár
Óvodában” cím pályázat utolsó programja volt
számunkra, amely sok kedves emléket riz. Talán
valaminek épp a kezdetét jelentette, hiszen a BaKCso
és a Mesevár Óvoda a Föld napja alkalmából „Környe-
zeti nevelés a mindennapokban” címmel közös
szakmai fórumot rendezett.
2008. április 23-án, óvodánk adott helyet a rendezvény
lebonyolításához, így aktívan vettünk részt a
különböz szervezési feladatokban is. Sokat
köszönhetünk H dör Istvánnak (BaKCso elnöke), aki
lelkes koordinátora volt a fórum létrejöttének, s nagyon
elhivatott ebben a folyamatban.
Afórum célja, hogy a kistérségben a környezeti nevelés
iránt elkötelezett pedagógusok egymás tevékenységeit,
tapasztalatait megismerve,tudatosan formálják a
rájuk bízott gyerekek környezethez f z d pozitív
viszonyulását. A résztvev k között ott voltak:
Balmazújváros és Hortobágy óvodái, iskolái, a
BaKCso tagjai, óvodánk SZMK tagjai. A fórumot
dr. Tiba István, városunk polgármestere nyitotta meg,
majd Tar Józsefné tagóvoda vezet nk ismertette a
délután programjait. Õt követték azok az óvodások,
akik virágokról, madarakról, bogarakról, es r l,
napfényr l verseltek, s pillanatok alatt elrepítettek
bennünket a természet harmonikus világába. Jó volt ez
az utazás. A gyerekek „zsákvirágokkal” kedveskedtek
a jelenlév knek. Intézményünkön belül meghirdetett
rajzpályázat nyerteseit apró ajándékokkal díjaztuk.
Dr. Budayné Dr. Kálóczi Ildikó (Tóth Árpád Gimnázi-

um, Debrecen) el adása nagyon lendületes, élmény-
szer volt, amelynek témája a kompetenciafejlesztések
lehet ségeit tárta elénk a környezeti nevelési
tevékenységekben. Lánya, BudayAndrea el adásában
az élményszerz kirándulások, megfigyelések
jelent sége domborodott ki, érdekes játékokat
ismerhettünk meg.
A nap további részében a jelenlév óvodák, iskolák,
külön szekciókban számolhattak be munkájukról. Mi,
óvodapedagógusok megállapítottuk, hogy jó úton
járunk, óvodai nevelésünkben sokrét en építjük be
azokat a tevékenységeket, amelyek már a legkisebbek
eligazodását is jól segítik sz kebb - tágabb környeze-
tünkben, s csíráiban megalapozza a környezettudatos
magatartásukat. Mindezek fontos feltétele a sokoldalú
tapasztalatszerzés, közös munka, közös élmény, játék,
jóíz beszélgetések, kirándulások.

„Acsodálkozás az els lépés a megismeréshez.”
/Louis Pasteur/
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„Környezeti nevelés a mindennapokban”

Pedagógusnapi köszönt !õ
(Folytatás az 1. oldalról)

Fótos Imréné

Óvodai nevel munkánkban az óvoda-
család kapcsolatának er sítése fontos
feladatként van jelen. Óvodánkban több
éves múlttal rendelkezik az „Itt a vége, fuss
el véle!” családi délután. Ebben a tanévben
2008. június 6-án került megrendezésre,
ahol az önfeledt szórakozás, játék, humor
foglalta el a központi helyet. Tartalék
energiáinkat felhasználva beleadtunk
„apait, anyait” a szervez munkába.
A szül k aktivitása, támogatása pozitív
volt. Szeretik ezt a napot, és ott segítenek,
ahol tudnak. Vendégeink láthatták
óvodásainkat mazsorettezni, vidám
slágereket hallhattak Eszenyi Tímea
el adásában. Mi, óvón k változatos
koreográfiájú táncokkal fokoztuk a
jókedvet és végül Kis Mariann humoros
szólótánca zárta a mûsort.
A büfében szendvics, sütemény, fánk,
palacsinta, üdít várta a gyerekeket,
feln tteket. Lelkes apukák f zték a
slambucot, volt zsákbamacska, tombola,
barkácsolt játékok, tárgyak árusítása,
kézmûves tevékenység, arcfestés, játék az
udvaron. Mindenki jól érezte magát. E nap
bevételét óvodásaink fejlesztését szolgáló
játékok, eszközök vásárlására fordítjuk.
Ezúton is szeretnénk megköszönni minden
támogató önzetlen segítségét.
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Itt a nyár, a jó idõ!
Ha a nyári szünetben igazi kikapcsolódásra vágytok, gyertek a könyvtárba!

Filmklubot szervezünk (kivetítõn keresztül igazi mozi hatással)

Több 100 kazetta, DVD közül válogathattok, kölcsönözhettek és megannyi
újdonságot tartogatunk a számotokra.

Ízelítõ a legnépszerûbb filmekbõl:

Édes kis semmiség Beethoven A fejnélküli lovas
Fejvadász Oroszlánkirály Indul a bakterház
Gyûrûk ura Hét év Tibetben Sarokba szorítva
Bölcsek kövére Gyöngyvirágtól-lombhullásig Titanic
Halálbiztos vizsga Trója Stuart Little
Shrek Leszámolás Hongkongban Macska-jaj
Még egy kis pánik Doktor Szöszi

A szünidõ teljes idõtartama alatt várunk titeket: a könyvtár dolgozói

Helyszín: Lengyel Menyhért Városi Könyvtár

Kedves gyerekek!

Ünnepi Könyvhét Balmazújvároson

Hozzászólás: Gratulálok. Bár nem tudni kinek... a könyvtárnak mert meghívta?
Grecsó Krisztiánnak mert eljött? Vagy egyszerre mindkettõnek? :grin De tény,
hogy eszméletlenül élveztem a találkozó minden percét és legszívesebben néhány
üveg sör társaságában reggelig hallgattam volna õt, beszélgettem volna vele.
Hihetetlen volt..., elfogultsági okok miatt ritkán szoktam Író-olvasó találkozókra
járni (bár legutóbb Laár Andrásnál könnyesre röhögtem magam :grin ) és jelen
esetben is inkább a kíváncsiság vezérelt, mintsem a "Hú de király könyv volt."
katarzisközeli élmény. Azonban Grecsó fantasztikus volt, ha van olyan, hogy
Stand-up (comedy) találkozó, akkor ez az volt. Talán, mert sok mindenben
hasonlítunk, azért tetszett ennyire, de tény, hogy az egész város sajnálhatja, hogy
lemaradt róla. :sigh Nemcsak azért mert humoros volt és szórakoztató, hanem
azért is, mert olyan törvényszerû alapigazságokat mondott, amellyel korosztályom
minden tagja egy emberként vigyorogva és lelkesen helyeselt volna. (A pletyka
anatómiája különösen tetszett.... tudnánk mi is azt hiszem errõl mesélni. :grin )
Mégegyszer csak gratulálni tudok az esthez (kora délutánhoz).

A Lengyel Menyhért Városi Könyvtárban június 13-án került sor a 79. Ünnepi
Könyvhét helyi rendezvényére. A meghívott író-vendég, a József Attila-díjas
Grecsó Krisztián szépszámú olvasóközönség el tt jó hangulatú, lebilincsel
el adásmódban beszélt eddig megjelent könyveir l. A Hasutasok és a Megy a
g z s forgatókönyvírója els sorban az idei könyvhétre megjelent legújabb m ve,
a Tánciskola születésének körülményeit idézte fel, majd elmondta, milyen
megfontolás alapján választotta a regény témáját. Röviden szólt a könyv
fogadtatásáról is. Új regénye megosztotta a kritikusokat és a szakmát. Kapott jót is,
rosszat is, pozitívat és negatívat is, de meger sítette, hogy vállalja ezt a
„gyermekét” is.
Egy korábbi interjúban (Vasárnap Reggel, 2008.06.08) is felmerült a kérdés, mit
szól ahhoz, hogy ennyire ellentétesen nyilatkoztak a kritikusok a Tánciskoláról.
Szerinte a legrosszabb, ami egy könyvvel történhet, az az, ha nem beszélnek róla,
ezért nem veszi rossz néven a negatív szavakat. A véleményeket meg kell
hallgatni, de Esterházy tanácsát megfogadva el kell ket felejteni.
Az író els m ve is ellentétes érzelmeket váltott ki. A Pletykaanyu kötet
novelláiban a falujabeliek magukra ismerve megorroltak rá.Az író szerint van, aki
még mindig rzi a haragot. Bár sajnálja, ha megbántott valakit, az írásban azonban
ez nem befolyásolta. Az Isten hozott cím regényét sem övezte egyhangú
lelkesedés, a család nem értette, miért kell ennyi borzalom, szex és rület.
Mindenesetre sem ez, sem az el bbiek nem tántorították el attól, hogy tovább
írjon.ATánciskolát és az író további munkáit keressék a Városi Könyvtárban.

Könyvei: Vízjelek a honvágyról (versek)
Angyalkacsinálás (versek)
Pletykaanyu (elbeszélések)
Isten hozott (regény)
Tánciskola (regény)

Díjai: GéreczAttila-díj (1996) „az év legjobb els verseskötete”
Soros alkotói-díj (1998) riport kategória
Bródy Sándor-díj (2002) „Az év legjobb szépprózai els
könyvéért”
Faludy-díj (2003)
Déry Tibor-díj (2004)
JózsefAttila-díj (2006)
Márciusi Ifjak-díj (2008)
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Filmjei: Hasutasok, Megy a g z sõ õ
Fótos Imréné

Jelenleg is tart a IV. Balmaz-ART Nemzetközi Képzõmûvészeti
Alkotótábor (B-ART) szervezése. Az idei mûvésztelep költségvetése
megközelítõleg 600. 000Ft-ra rúg. Ezt fõként pályázati forrásból
kívánjuk elõteremteni, de számítunk most is a helyi támogatókra.
Ahelyszín nem változik, az egyhetes közös alkotás központi helyszíne
a Pinczés Lovarda Vendégháza lesz. Tizenhárom meghívott mûvész
fog alkotni városunkban június 30. és július 6-a között. A mûvésztelep
„sztárvendége” a nemzetközi ismertségû Walter Gábor festõmûvész.

Az eddigi hagyományokhoz híven minden alkotó egy-két festményt,
grafikát adományoz a városnak, illetve a támogatóknak. Ezen
alkotásokkal tovább gyarapszik a település közgyûjteménye, mely
jelenleg 43 alkotásból áll és 1. 528. 000 Ft a szakértõk által felbecsült
értéke. E mûtárgyak jelenleg a polgármesteri hivatal falait díszítik, így
állandóan elérhetõk a nagyközönség számára is. Ebben az évben
augusztus 16-án, a „Kastélykerti esték” rendezvénysorozat keretén
belül nyílik meg a táborunkban készült munkákból kiállításunk.

Balmazújváros Város és a Balmaz-Art Képzõmûvészeti Egyesület
közös rendezésében megvalósuló alkotótábor fõ céljai:
- a kistérség alkotóinak összefogása, munkáinak

széleskörû bemutatása,
- a város kulturális életének színesítése,
- a testvérvárosi kapcsolatok további mélyítése,
- a helyi tehetségek felkarolása és szakmai támogatása.

Mindezek jegyében várjuk azon kedves újvárosiak jelentkezését, akik
bekapcsolódnának a mûvésztelep idei munkájába, vagy szakmai
támogatást, iránymu-
tatást szeretnének kapni
e szakterület mûvelõitõl.
Nem kevésbé várjuk
azon gazdasági egységek
és vállalkozók jelentke-
zését, akik anyagilag
vagy egyéb módon támo-
gatnák az idei mûvész-
telep megrendezését.

Jan Zenon napraforgót fest
Szeifert Imre
táborvezetõ

A IV. Balmaz-ART-ról

KEDVES GYEREKEK!
A 2008-as évben megkezdett programsorozatunk a LENGYEL
MENYHÉRT VÁROSI KÖNYVTÁRBAN a nyári szünet ideje
alatt is folytatódik.
Továbbra is várjuk azok jelentkezését, akik mindig nagy lelkese-
déssel készülnek a foglalkozásokra és azokat is, akik szívesen megis-
mernék a szabadidõs délutánok légkörét.
A programok alkalmával több manuális tevékenységre is sor kerül.
Az alapanyagokat intézményünk biztosítja.

A foglalkozásokat vezeti: Pálné Bajkor Beáta

Ízelítõ kínálatunkból:

JÚLIUSBAN: 17-én 10-12 óráig:
Ékszerdoboz készítés kollázs alkalmazásával
és fotónyomat technikával

23-án 10-12 óráig:
Közkívánatra gyöngyfûzés, fonás
(nyaklánc, kulcstartó készítés-gyöngyállatok)

AUGUSZTUSBAN:
4-én 10-12 óráig:

Gipsznyomat (kagyló).
Rendezgessük nyári kincseinket! (elõgyûjtés)

11-én 10-12 óráig:
A partiszervezés fortélyai (meghívókészítés,
Szívószál dekoráció, ajándékozási ötletek)

Lehetõséget biztosítunk továbbá a könyvtári állományban szereplõ
aktuális irodalom
(Színes ötletek-Varázsoljunk együtt sorozatból: Fonott karkötõk,
Gyöngyszövés stb.) Megtekintésére és kölcsönzésére.
LÁTOGASSATOK EL HOZZÁNK A FENTI IDÕPONTOKBAN!

Várunk benneteket: a könyvtár dolgozói

KEDVES GYEREKEK!
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SPORT - FUTBALL EREDMÉNYEK

Bodnár László

NB III. TISZA-CSOPORT
28. forduló: Balkány - Balmazújvárosi Fc 3-2 (3-0)

29. forduló: Nyíregyháza - Balmazújvárosi Fc 1-2 (0-0)

30. forduló: Balmazújvárosi Fc - Nagyecsed 1-1 (0-0)

NB III. U19 (ifjúsági)

NBIII. U16 (serdül )
28. forduló: Balmazújváros - Balkány 10-1 (3-1)

29. forduló: Balmazújváros - Rakamay 22-0 (6-0)

30. forduló: Nagyecsed - Balmazújváros 3 4 (2-3)

A bajnokság gólkirálya Csobán I. István lett 40 találattal. A BFC feln tt és serdül csapata is
elnyerte az NBIII. Tisza-csoport fair-play díját.

BFC: Barna - Csobán G., Kiss A., Tóth Z., Szabó I. - Murák, Tornyai, Kállai, Nagy D. - Koroknai (Györfi),
Jókai (Forgács).

BFC: Barna Tornyai, Kiss A., Tóth Z., Csobán G. (Jókai), Kis M. (Györfi), Murák, Kállai, Kovács -Nagy
D., Virág (Koroknai).

BFC: Barna-Csobán G. (Györfi), Tornyai, Tóth Z., Szabó I. - Kovács, Kis M., Murák, Kállai (Jókai), -
Nagy D., Virág (Koroknai)

Gólszerz k: Bodnár M. (4), Csobán I. I. (3), Csobán II. I. (2), Posta K.

Gólszerz k: Csobán I. I. (6), Bodnár M. (5), Berettyán N. (4), Bánhegyi Z. (4), Zabos F. (2), Posta K.

Gólszerz k: Csobán I. I. (3), Posta K.

Gólszerz k: Nagy D., Murák
Nagy Lajos (edz ): Az els félidei gyenge játékunk miatt három gólos hátrányba kerültünk, amit a
szünetet követ en próbáltunk ledolgozni, de sajnos nem sikerült a pontszerzés.

Gólszerz k: Virág, Kállai
Nagy Lajos (edz ): Jó iramú mérk zésen a jobb helyzetkihasználás döntött a mi javunkra.

Gólszerz : Kovács
Nagy Lajos (edz ): Összetoldozott csapatunkat Kállai korai kiválásai is sújtotta, de a gárda nagy
akarásának köszönhet en a hosszabbítás utolsó percében sikerült egyenlítenünk. Ezúton is szeretném
megköszönni a fiúk egész éves munkáját és szurkolóink támogatását.

28. forduló: Balmazújváros - Balkány 2-1 Gólszerz k: Györfi T., Gercsák I.
29. forduló: Balmazújváros Rakamaz 3-3 Gólszerz k: Gercsák I. (2), Kaszás T.
30. forduló: Nagyecsed Balmazújváros 2-0

õ
õ õ

õ

õ
õ õ

õ
õ

õ

õ
õ

õ

õ õ

õ

õ

õ

Buliztunk, hogy segíthessünk!

Kerekesné Dobi Erika
Turi Péter

2008. május 30-án a BAKI
Egyesület és a BAKI Klub
Kávéház támogatásával
jótékonyági koncertet szer-
veztünk. A koncert bevételét
egy balmazújvárosi 12 éves
kisfiú - Borza Pisti - mûtéti
költségeire ajánlottuk fel.
Agyermeknek - gyakorlatilag

érthetetlen beszéde miatt - implantátum beültetése szükséges a hang-
képzõ szervekbe.Akülföldön beszerezhetõ implantátum ára közel 600
ezer forint, amit a család nem tud elõteremteni. A koncerten való fel-
lépésre három zenekart kértünk meg, akik készségesen vállalták a rész-
vételt e nemes ügy érdekében. A balmazújvárosi rockzenei életben jár-
tasoknak talán ismerõsek a zenekarok, hiszen a tagok valamennyien itt
élnek és rendszeres résztvevõi a helyi rock koncerteknek. Az elsõ
fellépõ a 13 éves átlagéletkorú ROM volt. Õket követte a Karantén és
végezetül a Monkey Cave játszott. Mindhárom zenekar nagyon jó
hangulatú elõadást produkált. A koncert hangulatát fokozta, hogy az
este elsõ felében jelen volt Pisti, akirõl ez az egész buli szólt. Megis-
merte a zenekarokat, a BAKI-ba járó embereket és mindazokat, akik
tevékenyen részt vettek abban, hogy ez a koncert létrejöjjön. Az este a
segíteni akarás és rockzene jegyében telt. Nagyon jó volt látni a
fiatalokat, amint jó ügy érdekében összefogtak és létrehozták ezt a
rendezvényt. Az eredmény 206.600 forint, melyet sikerült

összegyûjtenünk. A gyermek szá-
mára a gyûjtést Kovácsné Szenti
Anikó - Pisti osztályfõnöke - kez-
deményezte. Mindaz õ, mind a
gyermek és szülei nevében
köszönjük azoknak, akik támogató
jegyet vásároltak, illetve a koncert
közönségének, a fellépõ zeneka-
roknak, a hangosítóknak, a városi
televíziónak és mindazoknak, akik
segítettek létrehozni ezt a rendez-
vényt. Ez a kezdeményezés is bi-
zonyítja, hogy milyen nagy jelen-
tõséggel bírnak a helyi kezde-
ményezések, hiszen mi itt élünk,
itt szeretnénk értéket teremteni és
segíteni.
Aki további segítséget szeretne
nyújtani Borza Pisti számára, a

11773384-00874955
számlaszámra küldheti

felajánlását.

Király István

A szellemi örökségünk ápolója
Városunkban feledésbe merültek volna a hiteles
hagyományok: a néptáncok és a magyar népköl-
tészet csodálatos virágkosarába tartozó népdalok, ha
nem lennének lelkes tanítók, általános iskolai és
zeneiskolai tanárok, továbbá néptáncot, népdalt ked-
vel emberek. Népm vészeti együtteseket szervez-
tek, els sorban nekik köszönhet , hogy a Himes
Néptáncegyüttes, a Katrinca Néptánccsoport, a
Veres Péter M vel dési Központ néptánccsoportja, a
Hagyomány rz k Népdalköre, a Rákóczi Népkör
Délibáb Népdalköre m ködik; átvev i, rz i,
továbbfejleszt i a hagyományoknak. Tánc-, ének- és
népijáték m soruk bemutatóin maradandó élményt
nyújtanak itthon és az ország más helységeiben a
közönségnek. Országos népzenei versenyeken
kiváló min sítésben részesültek együtteseink. Az
együttesek mellett több szólóénekes is öregbíti váro-
sunk hírnevét, Németi János a hortobágyi pásztor-
nóták hiteles el adója. Radócz Lászlóné Baji Gál
Borbála gyönyör énekhangjára figyeltek fel szaka-
vatott személyek. Boriska dalos kedv családban
n tt fel Darassán. Tanyájukon, nyári estéken a Baji

Gál család feln tt és ifjú tagjai,
valamint a szomszédos tanyá-
kon lakók együtt dalolása
messze hangzott a pusztán.
A gyermeklány szüleit l ta-
nulta a szebbnél-szebb népda-
lokat. A darassai iskolában, ta-
nítója felfigyelt szép ének-
hangjára. Javaslatára a hatodik
osztályos leánykát felvették a
rendkívüli tehetségeket képz
békéstarhosi ének-zenei isko-
lába. Szülei felkészítették az
útra. Mégsem jutott el Tar-

hosra, mert édesapját kuláknak nyilvánították, az
illetékes elvtársak pedig töröltették a felvettek listá-
járól, mert osztályidegent nem taníttat az állam.
Boriska már eladósorban volt, amikor tanyájukat
elvették. A család hazaköltözött a Csegei utcai há-
zukba. Férjhez ment. Nemrégen férjével együtt tagja
lett a Rákóczi népkörnek. Egyik ismer se hívta a Ha-
gyomány rz Egyesület énekkarába. Eleinte csak
gyakorolt, majd bekerült a kórusba. Két éve szóló-
zik. Szólóénekesként el ször Hajdúdorogon a nyug-
díjas „Ki mit tud?” Vetélked n szerepelt sikerrel.
Summás dalokat énekelt. Egy szép oklevéllel tüntet-
ték ki. 2006. március 18-án a X. Kabai Népdal-
éneklési Versenyen feln tt kategóriában különdíjat
kapott a Fehér László népballada hiteles el adásáért.
Még abban az évben az országos népzenei min sít
keretében térségi szint vetélked n kétszer kapott
kiváló fokozatot. 2007-ben Fóton a VII. Vass Lajos
Népzenei Verseny regionális el dönt jén Arany
elismerés volt a jutalma, s ez év május 24-én pedig
Derecskén a középdönt benArany Fokozatot ért el a
Fehér László ballada el adásával. A Vass Lajos
Népzenei Szövetség meghívta Szigligetre ének-
képzésre.
Köszönjük Radócz Lászlónénak a magyar szellemi
örökséghez tartozó népköltészet ápolását.
A summásdalok, a Fehér László ballada bens séges
és kiváló el adásáért kapott díjakhoz gratulálunk.
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IX. KÉZI ARATOVERSENY
A Rákóczi Olvasó Népkör ismét megrendezi

a kézi aratóversenyt 2008. július 12-én szombaton
A rendezvény fõvédnöke:

Dr. Tiba István Balmazújváros Polgármestere.

Jelentkezési határidõ 2008. július 6. vasárnap
Jelentkezés KUNKLI JÓZSEF körelnöknél

Balmazújváros Rákóczi u. 19. sz.
Tel.: 06/30 324-8092

Mindenkit szeretettel vár a Kör vezetõsége!

Az arató versenyre 3 fõs csapatok jelentkezését várjuk
1 kaszás, 1 marokszedõ, 1 teregetõ - kötözõ

Programok:
7.00: Gyülekezés (Rákóczi u. 39. szám elõtt) megnyitó, felvonulás
7.30: A rendezvényt megnyitja Kunkli József körelnök

Köszöntõt mond Dr. Tiba István polgármester
8.00: Szekeres és gyalogos felvonulás a búzatáblára.

Buszközlekedést biztosítunk.
9.00: Szalonnasütés a verseny helyszínén
10.00: Aratóverseny (Pallagráta határrészen)
14.00: Ebéd,(csapattagoknak ingyenes, az érdeklõdõk részére 800 Ft/fõ)
15.00: Népi játékok, játékos vetélkedõk(csergetés, kötélhúzás,

szépségverseny)
18.00: Aratóverseny eredményhirdetése.
20.00: Vacsora és aratóbál (vacsora 2000 Ft/fõ, belépõ a bálra 800 Ft/fõ)
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Taktikai megbeszélés

Május végén fejezõdött be az NB II-es Kézilabda bajnokság, melyben a Balmazújvárosi Kézilabda
Klub férfi csapata a hetedik helyen zárt.Az együttes teljesítményét az edzõ Bán Tibor értékelte, aki
egyben a jövõrõl is beszélt.
A hetedig helyen zárta csapata az Észak-keleti csoport küzdelmeit. Mennyire vagy elégedett az
erõviszonyok ismeretében a helyezéssel?

Mennyire ismerted a csapatot és milyen tapasztalatokat szereztél a bajnoki idényben?

Kivel, kikkel voltál elégedett és volt-e olyan játékos, aki csalódást okozott teljesítményével?

Hogyan tovább?

Engedd meg, hogy erre az egyszerû kérdéssel egy picit hosszabban válaszoljak. Elõször is: a csapat
irányítását november elején vettem át, tehát a már zajló õszi szezon közepén. Ennek prózai oka volt,
hiszen elõdöm, Jenei Tibor eltiltása miatt játékos-edzõi munkáját nem folytathatta. Egy edzõváltás
sohasem egyszerû dolog különösen nem az, ha a bajnokság közben történik. Új arc, új elképzelések és
módszerek. Törvényszerû, hogy mindezek egy kissé megzavarják a csapatot. Az összecsiszolódáshoz
idõre van szükség és persze türelemre, mindkét oldalról. Visszatérve a kérdésére függetlenül az
erõviszonyoktól úgy érzem, a hetedik hely miatt nem kell szégyenkeznünk.

Apozitív élmények száma messze meghaladja a negatívokét, ezért szerencsésnek is mondhatom magam.
Talán köszönhetõ ez annak is, hogy a csapat tagjainak többségét személyesen is ismertem, ezért a
beilleszkedés könnyen ment. Ritka az olyan együttes, melynek alapemberei ennyire régóta együtt
játszanak. Ennek számtalan elõnye és persze némi hátránya is van. Elõbbiek közé sorolom az egymás
melletti posztokon játszók fejlett kapcsolati rendszerét sokszor a pályán kívül is létezõ baráti szálakat,
melyek sokszor tovább lendítik a közösséget a holtpontokon. Szerintem a csapat tavasszal már egy másik
arcát mutatta. Teljesítményünk ekkor a legkevésbé sem volt hullámzónak mondható, ami az általános
kondicionális állapot javulásának volt köszönhetõ. Bõvítettük a támadótechnikai repertoárunkat is,
melynek segítségével talán kicsit kiismerhetetlenebb lett a játékunk.Amegszerzett 20 pont tudom, hogy
nem sok, ám tavasszal az idegenben lejátszott meccseink mindegyikén gyõzelmi esélyünk volt. Ezért
mondom, hogy a társaság fejlõdõképes és ezt reményeim szerint be is fogja bizonyítani.

Zárjuk rövidre! Senki nem okozott csalódást sem a mérkõzéseken, sem az edzéseken, sem az életben.
A fiúknak nem nekem kell megfelelniük, hanem maguknak. Az én feladatom, hogy az edzésmunkát a
közösen megfogalmazott célokhoz hangoljam. Ha kell alkalmanként tükröt tartok eléjük.
A problémáinkat az öltözõben beszéljük meg, így azokat is, amelyekre kíváncsi vagy. Én csapatban
gondolkodom. Hiába lõ valaki 15 gólt egy mérkõzésen, de a csapat veszít, mit sem ér.

A bajnokság befejezését követõen a csapat és a vezetõség egyetértését kértem, hogy az edzésmunka
június végéig folytatódhasson. A júliusi pihenõt követõen pedig augusztus elején megkezdhessük a
2008/2009-es idényre való közvetlen felkészülésünket. Könnyen kitalálható ebbõl, hogy további egy
esztendõre mindenképpen Balmazújvárosban maradok. Célunk, hogy az együttes a dobogó közelébe
kerüljön. A véletlenekben nem, az elvégzett munkában annál jobban hiszek. El fogjuk érni, hogy a
játékosok nem a bajnoki meccseken, hanem az edzéseken szerzik majd meg a szükséges kondíciót, ami
egy sikeres bajnoki szereplés feltétele. Játékban is elõrébb kell lépnünk, melyet egy zenei világból vett
hasonlattal fejeznék ki: a jazz együttes valamennyi tagja játssza az alapdallamot, ám improvizálásra
egyidejûleg mindig csak egyvalaki vállalkozhat.

Úgy kézilabdázni,Úgy kézilabdázni, ahogy a jazz zenészek játszanakahogy a jazz zenészek játszanak

Hegedûs Lajos

Sensei Szabó Tamás
4 dan

Két hellyel elõrébb léptünk!Két hellyel elõrébb léptünk!
A Bocskai Tagintézmény

1997-es kézilabdásai
az ország legjobb négy csapata között

Földesiné Tóth Erika

Gödöllõn rendezték meg a kézilabda Adidas
Gyermekbajnokság gyermek 4-es korcso-
portjának országos tornáját. Az északkelet-
magyarországi régiót tagintézményünk csapata
képviselte.
Tréki Tamás csapata nehéz csoportba nyert
besorolást. A csoportmérkõzéseket Siklós,
Budapest, Kassa DSE és Celldömölk csapa-
taival vívtuk. A budapesti csapatot magabiz-
tosan vertük. Védekezésünk, támadó játékunk
kiváló volt. Ezután kisebb hullámvölgybe
kerültünk. Siklós csapatától sajnos vereséget
szenvedtünk. A harmadik meccsünket viszont a
Celldömölk ellen hatalmas gólaránnyal nyertük,
a mérkõzés vége 19:7 lett. Csoportunkban
2. helyen végeztünk. Ez a helyezés magával
hozta a következõ nap elsõ mérkõzésének
nehézségét. Az elsõ négy helyért játszott elõ-
döntõben ellenfelünk a B csoport 1. helyezettje a
Gödöllõ lett. Az a Gödöllõ, amely a tornán
összes ellenfelét 10 fölötti gólkülönbséggel
verte, a második helyezett Tatának a döntõben
28 gólt dobott, míg csak 13-at kapott!
A vasárnapi mérkõzésünkön érvényesült a
papírforma. Gyõzött ellenünk a Gödöllõ, vi-
szont minket csak négy góllal tudtak verni!
A védekezésünk ismét kitûnõ volt. Sajnos azon-
ban így csak a 3.-4. helyért játszhattunk.
A gödöllõiek elleni játék sokat kivett a gyere-
kekbõl, így ezt a mérkõzést 17-14-re elveszí-
tettük. Ez az eredmény azonban így is
csodálatos! Egy két éve alakult csapat
korosztályának negyedik országos legjobbja!
A csapatot sokan elkísértük Gödöllõre: szülõk,
hozzátartozók, pedagógusok, ifisek. A buzdítás,
a játék minõsége már-már a felnõtt tétmeccsek
hangulatát idézte. Jó volt Gödöllõn balmazúj-
városinak lenni!
Az idei bajnokságon kéziseink igazán kitettek
magukért, és ezzel bizonyították, hogy Balmaz-
újvároson Tréki Tamás edzõ irányításával magas
szintû kézilabda oktatás folyik. Szép volt fiúk!

Köszönetünket fejezzük ki az alábbi támogató-
inknak: dr. Tiba István polgármester. Varga Ist-
ván, Katona Sándor HEXA-METAL, Lupó
László Balmaz-Fém BT, Katonáné Sajtos Erzsé-
bet HEXA-CO, Kányási-KER KFT, Csörgõ
István Bolyai ABC, Varga Jánosné, Szilágyi
István, Zsúpos Gáborné, Kókusz Fagyizó,
Pinczés Gyula és felesége, Balmazújvárosi
Kézilabda Klub, KÖNIG-TRADE, Leiter Imre
Balmaz-Coop Zrt., Kovács László, Takarék-
szövetkezet Balmazújváros, Mihalkó János,
Kállai Erika, H Nagy Gábor, Rácz Antal és a
gyerekek szülei.

A hajdúszobozslói Kyokushin karate klub
újvárosi csoportja az év elsõ felében sikeresen
szerepelt, mind versenyek, mind edzõtáborozások
tekintetében.
Sempai Berecz Gábor és Sempai Hunyadi László
az egyesület két vezetõje, 2004 tavaszától vezeti
az egyesületet, a Hajdúszoboszlói Kyokushin
klub égisze alatt. A 4 éve folyó kitartó munkának
meg lett az eredménye. Azok a karatékák, akik
akkor kezdtek karatézni, immáron meghatározó
egyéniségei, nem csak egyesületüknek, hanem az
országos versenyeknek is. Az edzõik, versenyrõl
versenyre örülhettek tanítványaik sikerének. Az
edzésmunkán felül vállalták fel két kata (forma-
gyakorlat) válogatott edzõtábor megszervezését,
amelyek után a válogatott edzõk elismerésüket
fejezték ki az elvégzett munkáért, ami nagyban
segítette a versenyzõk sikeres szereplését az
Európa bajnokságon, ahol a magyar karatékák
elsöprõ gyõzelmeket és sikereket könyvelhettek el
maguknak, és hazánknak, amely immár „karate
nagyhatalommá” fejlõdött.

, ,
, 1. helyezést,

, 2. helyezést,
3. helyezést ért el a diákolimpia

területi elõdöntõjén Hajdúszoboszlón.

Diákolimpiai döntõben
5-8 helyezett lett.

1. helyezést,
2. helyezést

3. helyezést ért el.

Abonyban „B” kategóriás felnõtt
versenyen 1. helyezést ért el.

Tarjánban 3. helyezést ért el felnõtt
„C” kategóriás versenyen 70 kg-ban.

szintén harmadik helyezett lett
gyerekek korcsoportjában.

Összesen 7 aranyérem, 3 ezüstérem és 4 bronz-
érem. A fõ klubbal együttesen, az országos rang-
listán a 8. helyen ál jelenleg a hajdúszoboszlói
csapat 56 klub közül.

Egy kis pihenõ után júniusban övfokozati vizsgára
készülnek a karatékák, aztán kezdõdik ismét a
versenyfelkészülés az õszi versenyekre. A két
edzõ szintén vizsgára készül a nyár folyamán.
A nemzetközi edzõtáborban 3. dan fokozatra
vizsgáznak. Remélhetõleg az év második felében
is hasonló, vagy talán jobb eredményeket érnek el
a Kyokushin harcosok. Az egyesület ezúton is
megköszöni mindazok segítségét és támogatását,
akik anyagi vagy erkölcsi támogatásban része-
sítették az egyesületet, ezzel is segítve eredmé-
nyeik elérését, és a városunk hírnevének öregbíté-
sét.

Száva Zsuzsanna Kelemen Máté Buglyó
Magdolna Harangi Krisztián
Györfi László Ludnai Bercel
Vadász Kristóf

Vadász Kristóf, Györfi
László, Harangi Krisztián
Száva Zsuzsanna, Ludnai Bercel
Buglyó Magdolna Bakó Erzsébet

Hegedûs Imre

Nádasdi Attila
Harangi

Krisztián
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2-án, 7-én, 9-én,

A jó idõvel indulnak

a motoros képzéseink is!

2008. július

Tanfolyamindítások idõpontja 17 óra

Bízza rám gyermekét és végezze dolgát nyugodtan,
jó helyen tudva féltett kincsét!”

"Do van?lga Nincs kire hagynia gyermekét?

NÉMETINÉ RESZEGI ERIKA VAGYOK, HATGYERMEKES,
DAJKA VÉGZETTSÉGÛ CSALÁDANYA!

Gyermekek felügyeletét, megõrzését vállalom!
Egészen pólyás kortól!!!

Elérhetõség: 06 - 30/501-9284
Helyszín: Kossuth téri pavilon sor (Gomba)

több mint 700 kedvezõ árú, kiváló minõségû,
Coop termékkel, friss árukkal, figyelmes,

szakszerû kiszolgálással, kéthetente új akcióval
várjuk kedves vásárlóinkat.

több mint 700 kedvezõ árú, kiváló minõségû,
Coop termékkel, friss árukkal, figyelmes,

szakszerû kiszolgálással, kéthetente új akcióval
várjuk kedves vásárlóinkat.

Vásároljon rendszeresen Ön is a Coop boltokban,
figyelje a kihelyezett nyereményakciós plakátokat is!

(autót, vásárlási utalványt nyerhet)

Vásároljon rendszeresen Ön is a Coop boltokban,
figyelje a kihelyezett nyereményakciós plakátokat is!

(autót, vásárlási utalványt nyerhet)

A BALMAZ-COOP Zrt
boltjaiban:

A BALMAZ-COOP Zrt
boltjaiban:

Coop, a jó szomszéd!Coop, a jó szomszéd!

OCO
B a l m a z ú j v á r o sZRT

BALMAZ-

"Ha akarsz kincset találni,
gyere hozzám turkálni.
Kanál, villa, egyebek
asztal, szék és szekerek.
Használt cuccok, kis dolgok
Kincset találni jó dolog."

Hétfõ: zárva
Kedd: zárva
Szerda: 11:00-18:00
Csütörtök: 11:00-18:00
Péntek: 11:00-18:00
Szombat: 8:00-14:00
Vasárnap: 8:00-12:00N
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Használtcikk kereskedés!Használtcikk kereskedés!
Szeretettel várom vásárlóimat,

folyamatosan bõvülõ árukészlettel.

Megnyitott aMegnyitott a

KINCSKERESO

Cím: Balmazújváros, Kossuth-Pacsirta utca sarok
(Idõsek Otthonával szemben)


